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arriba a l’ermita
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Entren en servei les instal·lacions d’aigua 
potable i de prevenció d’incendis en un 
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La deriva del PVI
El PVI apareció como partido independiente, pero en las dos últimas 
legislaturas se ha convertido en un apéndice del PSOE local, sin autonomía, 
sin discrepar ni un milímetro de las posturas socialistas, hasta el punto de 
confluir de tal forma en sus planteamientos que los ciudadanos ya tienen 
claro que el próximo 22 de mayo tanto dará votar PSOE como PVI porque 
tanto monta, monta tanto. 
Es lógico que en un gobierno de coalición aparezcan siempre algunos 
pequeños roces o discrepancias como consecuencia de los diferentes 
programas políticos, pero en el caso de Vinaròs la simbiosis entre socialistas 
e independientes socialistas es tal que ni eso. Sus intereses, empezando 
por los económicos, confluyen por los mismos derroteros y a estas alturas 
es imposible distinguir a unos de otros.

El PVI actúa con mala fe
Y en eso se parecen cada vez más al PSOE. La actuación de los que 
antaño fueran independientes está guiada en los últimos meses por la 
mala fe y el victimismo. Quienes no tuvieron reparos en traicionar su 
palabra y a los votantes el día de la investidura creen ver conspiraciones 
y ataques donde lo único que existe es una desbandada en sus votantes 
ante la falta de proyecto y seguidismo socialista.
El PVI se ha unido inseparablemente a la “teoría Rubalcaba” de patada 
a la espinilla con tal de defender los sueldos o lo que sea menester. 
Entienden la política de la forma más burda posible y con una política 

de “tierra quemada” o como se dice en vinarocense “qui vinga detrás, 
que arree”.
Mandar, porque no han gobernado, durante siete años con esta política 
nos ha llevado a ser uno de los Ayuntamientos con mayor deuda por 
habitante de España, los despilfarros y los caprichos de estos años los 
pagarán los vinarocenses durante al menos las próximas dos décadas.

Un coordinador elegido... ¿por quién?
Un ejemplo más de esta política de “patada en la espinilla” la vimos la 
pasada semana en la página del PVI. Incapaces de justificar la censura 
aplicada a los miembros de la corporación en el libro del IV Centenario 
solamente pudieron escudarse en que el coordinador fue elegido por 
los patronos. ¿Seguro? En el libro como “patronos” figuran todos los 
concejales de la corporación a los que nadie preguntó. ¿Así entiende la 
democracia el PVI?
Pero sus desvaríos van más allá al contar una vez más en su artículo, una 
historia de ciencia ficción llena de conspiraciones, presiones, etc., que 
solamente pueden existir en las mentes de quienes sí están habituados a 
decir una cosa en público y otra en privado.
Más que nunca el PVI hace bueno el refrán de “cree el ladrón que todos 
son de su condición”. Desde el PP hemos denunciado la extrañeza que 
ha supuesto a muchos vinarocenses no ver a toda la corporación del 
Centenario en un libro que pretende dejar para la historia los hechos y 
personas que celebramos en nuestra ciudad este acontecimiento. 

La importancia del Mercado para el comercio de Vinaròs
En el Partido Popular tenemos claro que el mercado es algo más que 
un edificio, creemos que es el motor del comercio local, que potencia 
nuestra capitalidad comarcal, comercial y que sirve de punto de atracción 
para el resto de comercios de Vinaròs. ¿Lo tienen igual de claro el PSOE y 
el PVI? Por supuesto que no.
Su interés por el mercado finaliza cuando se han publicado las fotos, 
nada más. Como siempre para el Equipo de Gobierno el mercado ha sido 
la búsqueda de titulares, de fotos, de vender lo que no es para después 
dejar tirados a los adjudicatarios.
No es de recibo que después de lo sucedido en el pleno de octubre 
no haya sido hasta este miércoles, quince días después, cuando se ha 
convocado una comisión para acercar posturas y encontrar la mejor 
salida para todos.
La propuesta del PP está clara: una mejor distribución en el tiempo 
de la tasa que han de pagar los adjudicatarios. Tenemos los números 
hechos, pensados, reflexionados, presentados a los adjudicatarios... ¿nos 
escuchará el Equipo de Gobierno o seguirá haciéndose el sordo con no 
sabemos qué objetivo? 

Muchas preguntas siguen sin respuesta
Y pocas ganas de responder por parte de un dúo de alcaldes que 
obviamente saben que su tiempo se está terminando. Ni Romeu ni Balada 
tienen ya ilusión por sacar adelante a Vinaròs, presentar un proyecto de 
futuro ilusionante y resolver los problemas que ellos han creado.
Sus silencios en los plenos a las preguntas de la oposición, sus ataques 
furibundos en las ruedas de prensa, su palpable nerviosismo en sus 
actuaciones y el rencor que desprenden en cualquier declaración pública 
ponen de manifiesto el agotamiento de un proyecto que nació de la 
unión de los perdedores en las urnas.
Cuando el Ayuntamiento debe más de 32 millones de euros, cuando las 
obras se ralentizan hasta llegar a la desesperación, cuando no existe ni 
proyecto ni ambición para trabajar por tu ciudad, es cuando solamente 
queda la opción de “hacer las maletas” y dejar paso a quienes disponemos 
de ganas, ilusión y proyecto para hacer, con trabajo, esfuerzo y sacrificio, 
de Vinaròs la ciudad que todos queremos.

OPINIÓ 

www.ppvinaros.es

Las patadas por 
sectarismo e ignorancia 

de los falsos independientes
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El regidor i portaveu del BLOC a l'Ajuntament 
de Vinaròs, Domènec Fontanet, ha informat 
que “després de saber el preu de 9,75€/m2 més 
l'increment de l'IPC anual, que han de pagar els 
adjudicataris dels llocs de venda del mercat, els quals 
van de 130€ fins al 170€ al mes per lloc de venda, 
no ha agradat ni als adjudicataris ni a nosaltres. 
A aquests diners s'ha de sumar la Seguretat Social 
de dos treballadors que puja uns 500€, i el préstec 
per a pagar el condicionament de les parades i 
l'adjudicació del lloc de venda sumant-hi uns 350€, 
això puja la quantitat total de 980€/mes mínim 
que s'ha de pagar per obrir les portes al mercat 
i aquests diners avui en dia per a una fruiteria, 
verdureria o carnisseria no es pot pagar, no s'arriba 
a aquests diners”.
Segons Fontanet, “si es vol per part de l'Equip de 
Govern (PSOE-PVI) que els adjudicataris no renuncien 
als llocs de venda i que el mercat tinga preus 
competitius s'ha d'escoltar i refleccionar les propostes 
que posem damunt la taula per arribar a un acord. 
La proposta consultada als adjudicataris pel BLOC 
és d'aplicar una taxa progressiva en trams de 
cinc anys, començant amb 6€/m2 i cada cinc anys 
una revisió per sumar-hi 1,50€ més l’increment 
anual de l'IPC. Una fórmula que al final dels 20 anys 
d'adjudicació més cinc de pròrroga, s'ajusta a la 

proposada per l'Equip de Govern, i que ajudaria 
els adjudicataris durant els primers anys, donant-los 
confiança amb vista a sortir de la profunda crisi que 
estem passant i facilitar-los que puguen iniciar el seu 
negoci sense una càrrega financera més”.
Cal dir que “s'ha passat de tindre una partida 
pressupostària d'un cost anual del mercat de més 
de 60.000 €/any per a les arques municipals, a voler 
ingressar/guanyar uns 58.000 €/any en la nova taxa 
proposada pels socialistes, un increment de 118.000 
€/any. Uns diners desmesurats per ser una instal·lació 
municipal (en cap instal·lació municipal es paga 
tant de taxa) i pel benefici social que dóna un mercat 
obert a la ciutadania i visitants”. 
El regidor nacionalista acaba dient que “el 
mercat no s'ha de mirar com una instal·lació 
municipal que arreplega diners, sinó com 
un lloc de convivència, de tracte humà, 
de relacions humanes i un lloc cultural 
i tradicional que s'ha de conservar. Un 
atractiu turístic per als visitants i un lloc de 
trobada per als vinarossencs. Per això, la 
necessitat de donar les majors facilitats per 
part de l'Ajuntament a aquelles persones 
que han viscut i volen viure del mercat 
perquè un mercat sense persones, sense 
llocs de venda oberts, és un mercat mort”.

Domènec Fontanet: 
“la sensació en la gent que treballa al 
camp és d'abandonament per part de 
l'Equip de Govern, pel mal estat en què es 
troben diferents camins rurals amb clots 
i amb asfaltge en males condicions, i el 
pitjor de tot és que no s'està fent res per 
part de qui ens governa”. 

El regidor i portaveu del BLOC a l'Ajuntament 
de Vinaròs, Domènec Fontanet, ha informat 
que “en el passat plenari del mes d'octubre li vaig 
demanar a l'alcalde que faça els tràmits oportuns 
per asfaltar el camí que, des de fa uns mesos, està 
donant accés a l'ermita, on estan situades les dos 
graveres, anomenat, el camí dels Pals”.
Segons Fontanet, “aquesta demanda ve donada 
per les queixes que he rebut de tota aquella gent 
que s'apropa a l'ermita en cap de setmana, de la 
gent que viu a la Closa i l’ermita o els que van a 
fer esport al Club de Tenis, així com els llauradors 

que passen per anar a les seues finques. No poden 
entendre com un camí tan transitat i en precàries 
condicions d'asfaltge, no s'haja arreglat per part 
dels qui estan governant”.
El regidor nacionalista continua dient que “a 
causa de les obres del desdoblament de la N-340 es 
va tallar la carretera que donava accés a l'ermita i 
es va donar com a alternativa passar pel camí dels 
Pals, on la gent ha patit les males condicions en 
què està aquest camí, ple de clots i l'asfaltge en mal 
estat, situació que ha provocat moltes molèsties a 
la gent que hi circula amb els vehicles. Aquí es pot 
veure la falta d'inversió en camins rurals del PSOE i 
el PVI durant aquests anys”.
Des del BLOC ja per al pressupost del 2009 i ara 
en el del 2010 vam proposar arreglar i asfaltar 
el camí del Mas d'en Brau, i la despreocupació 
i la deixadesa de l'equip de govern fa que a 
hores d'ara no s'haja fet res, ni tan sols demanar 
pressupost del cost que pot tindre. Això no ajuda 
gens en el fet que el BLOC done governabilitat i 
facilitats a l'Equip de Govern, quina llàstima! 

Des del Grup Municipal del BLOC volem 
denunciar la promesa de fa més de tres anys del 
regidor de Serveis Municipals, Sr. Guimerà (PSOE), 
de comprar i canviar les escales que serveixen per 
netejar els nínxols del Cementeri Municipal. Una 
promesa repetida des de fa tres anys uns mesos 
abans de les dates de Tots Sants, o fins i tot, a una 
senyora major que va caure de dalt d'una elles i 
no s'ha fet res. Des del BLOC s'ha preguntat si 
hi ha unes escales amb baranes i amb escalons 
més amples ideals per a persones majors i amb 
poca mobilitat, i no són tan cares, només fa falta 
voluntat i ganes de treballar, cosa que ni el Sr. 
Guimerà ni el Sr. Alcalde (PSOE) tenen. Des del 
Grup Municipal del BLOC insistirem a reclamar 
aquestes escales especials per a usuaris amb 
mobilitat reduïda, amb barana i escalons amples.

El BLOC de Vinaròs proposa que la taxa 
que han de pagar els adjudicataris 

dels llocs de venda del mercat siga progressiva

Domènec Fontanet: “la setmana passada 
ja anunciàvem que la proposta que ha 
presentat l'Equip de Govern (PSOE-PVI) per 
a pagar la taxa dels llocs del mercat no la 
veiem factible ni adequada als temps que 
corren. Ara són els mateixos adjudicataris 
que veuen desmesurada la taxa ja que 
tots els serveis de manteniment, neteja, 
control i assessorament del mercat van a 
càrrec d'ells, cosa nova en aquesta nova 
etapa del mercat”. 

El BLOC de Vinaròs 
lamenta la falta de pressupost per 

asfaltar els camins rurals 
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Tal como anunciamos…
…para acudir al acto de la llegada del agua 
corriente potable tratada para el consumo de 
boca hasta el tentadero de la Peña Pan y Toros 
ya hemos podido subir a la ermita y circular por 
el magnífico paso bajo el puente de la variante 
de la nueva 340 que ya está completamente 
abierto. La acometida desde el contador de 
agua y la demolición del actual aljibe correrán 
a cargo de la propia Peña. Dentro de nada esta 
misma agua procedente del pozo junto a las 
antenas también se conectará al ermitorio. 
Los depósitos y las conducciones de agua –no 
tratada– hasta las distintas bocas hidrantes 
repartidas a lo largo de la montaña para 
combatir los posibles incendios forestales, 
que ojalá que nunca se tengan que utilizar, 
también están terminadas y probablemente 
el acto de inauguración de la obra financiada 
con el primer plan ZP se haga tras la conexión 
de la al recinto de la ermita. 

Tenemos que lamentar…
…que la Generalitat haya rechazado otra 
subvención solicitada esta vez por la Concejalía 
de Turismo para la creación de unas rutas 
cicloturísticas por caminos de nuestro 
término municipal. Esta vez la excusa ha sido 
“que hay muchas peticiones y tienen pocos 
recursos”. Puesto que en las causas del rechazo 
no manifiestan que nuestra propuesta sea 
inviable o inconveniente queremos pensar 
que están de acuerdo con ella, lo cual es lo 
único positivo. En cambio, lo negativo es el 
nulo apoyo recibido del diputado Castejón que 
ni se ha dignado en levantar el teléfono para 
defender nuestra petición ante la consellera. 
Y es que, por el poco tiempo que le queda, 
le vamos a recordad todos como el diputado 
que “pasó sin pena ni gloria” y cuyo único 
mérito habrá sido el de haberse asegurado su 
pensión de oro a la que tiene derecho tras dos 
legislaturas como diputado.

Que el controvertido…
…ex presidente del Barça Joan Laporta, ahora 
metido en política como líder de una nueva 

coalición, haya escogido Vinaròs para el 
comienzo de la precampaña de las elecciones al 
Parlament de Catalunya tiene su lógica porque 
lo que pretende con ello es resaltar y que 
cale en Cataluña su mensaje independentista 
al realizarlo desde una Comunidad cuyos 
actuales gobernantes parece que quisieran que 
Cataluña desapareciera del mapa de la noche 
a la mañana. Nuestra “I” de “Independent” no 
significa que persigamos la independencia 
de Vinaròs a modo de cantón decimonónico, 
sino nuestra declaración de independencia 
respecto de directrices y de ataduras que los 
partidos de ámbito regional y estatal imponen 
a sus afiliados y dirigentes locales. Dejada 
clara esta gran diferencia debemos decir que 
estamos de acuerdo con las declaraciones del 
señor Laporta sobre que nuestra Generalitat…

…persigue sin tregua ni…
…descanso la división cultural entre los Països 
Catalans a través de la política. A diferencia de 
lo que nunca ha hecho ningún Govern balear 
del PP, que en su estatuto define al mallorquín 
como variante del catalán, el nuestro, a pesar 
de las recientes sentencias en su contra de 
los tribunales, sigue negándose a reconocer 
que  valenciano y catalán comparten raíces y 
sigue sin querer convalidar al valenciano los 
diplomas de mallorquín y de catalán, tal como 
catalanes y mallorquines han convalidado 
desde siempre los diplomas de valenciano. 
Y mientras que los mallorquines ven TV3, C9 
y la Balear, aquí sólo tenemos derecho a ver 
C9 –porque si aquí vemos TV3 es gracias a 
Alcanar– ya que la Generalitat ha clausurado los 
repetidores, no ha dado licencias de múltiplex 
TDT a TV3 y ahora está intentando tumbar la 
Iniciativa Legislativa Popular apoyada por las 
firmas de más de medio millón de valencianos 
para que, por medio de Ley, sea posible evitar 
estos actos de férrea censura que promueve 
nuestra Generalitat del PP. 

Cuando a finales del …
…siglo xix se comenzaron a construir en España 
los primeros ferrocarriles aún estaba reciente 
en la memoria la invasión de Napoleón y, 

para evitar que las tropas francesas pudieran 
plantarse en Madrid en un santiamén, los 
genios de nuestra nación decidieron hacer 
las vías 10 cm más anchas que las europeas 
y nos condenaron a una incomunicación que 
aún hoy sigue provocando un aislamiento 
en lo económico y en lo social. Cerrando las 
emisiones de TV3 en nuestra comunidad el 
Govern manipula la información a sus anchas 
“alelándonos” en lo político, pero también 
en lo cultural porque basta con comparar las 
programaciones entre ambas televisiones 
para darnos cuenta de la gran diferencia en 
pluralidad, calidad e independencia. Al menos, 
en Vinaròs estamos de suerte por poderlas 
comparar.

El Supremo ha fallado…
…en contra del Ayuntamiento interpretando 
desfavorablemente una sentencia de la 
Audiencia sobre el Caso Vandowska, una 
constructora que en el 2002 fue de las 
primeras que se sintió perjudicada por el 
PGOU y que inició una reclamación contra 
el Ayuntamiento del alcalde Moliner por 
motivos similares a las otras de los casos 
Arizmendi y Roca, que no ha sido demasiado 
aireada en comparación con las de estos 
otros casos. La acumulación de reclamaciones 
derivadas del nefasto PGOU del PP y la deuda 
que contraeríamos en el caso que todas las 
condenas fuesen estimadas definitivamente 
al agotarse la posibilidad de más recursos, 
sería lo que puede que en un futuro nos 
asfixiase en lo económico y no el crédito para 
Les Soterranyes, Centre del Coneixement, etc., 
deuda que tenemos perfectamente controlada. 
Justo todo lo contrario de las deudas que nos 
pudieran caer por dichas sentencias que traen 
causa en la pésima gestión del último alcalde 
del PP con su PGPU y de la que quienes ahora 
dirigen el PP no dicen ni mu. Ellos a lo suyo, a 
hacer leña con los 30 M€ de deuda que es lo 
único que les importa. Pues esta vez puede que 
este otro caramelo amargo nos cueste otros 
1,8 M€ que son 300 millones de las antiguas 
pesetas. Lo mismo que ha costado el campo 
de fútbol. ¡Poca broma… eh!

Con la licitación de la...
… reparación de la cubierta del Molí de Noguera 
parece que la Generalitat haya comenzado a 
proponerse hacer sus deberes para con el 
Plan Camps, aunque sea empezando por la 
obra de menor importe con la que menos se 
rascará su agujereado y vacío bolsillo. Cabe 
esperar que la adjudique ya para que las obras 
comiencen muy pronto y compensar en lo 
posible la increíble demora de más de dos 
años. Cabe también confiar que las otras obras 
pendientes de licitar (accesibilidad, pluviales, y 
la obra mayor que será la piscina cubierta) le 
seguirán de inmediato y no nos las demorarán 
mucho más… Cabe confiar… Veremos a ver.
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C./ Sant Francesc, 18 - 1er  A
Tel. 964 452501

Creemos necesario realizar un resumen clarificador de las cifras reales 
que están alrededor de la reforma del Mercado Municipal. Partimos de 
la base que el Ayuntamiento ha destinado más de 2 millones de euros, 
provenientes del Plan Zapatero del Gobierno central. Este dinero ha 
servido para acometer una reforma integral del edificio que anteriores 
gobiernos municipales del PP no quisieron realizar (decimos sólo 
del PP porque la redacción del proyecto se encargó en la anterior 
legislatura en que la Concejalía de Comercio era responsabilidad del 
concejal socialista Ximo Arnau y ha sido culminado por el gobierno 
socialista actual. Además, la anterior reforma fue realizada con el 
socialista Ramón Bofill como alcalde). Y ésta es la realidad: sólo con 
gobiernos socialistas en el Ayuntamiento se ha trabajado para 
reformar el Mercado Municipal. 

 Pero vamos a los números que están en el candelero:

1. Para optar a un puesto de venta del Mercado se ha tenido que 
optar a una concesión administrativa, es decir, a un permiso 
para tener una casilla o parada. Este permiso oscila entre 
14.000 y 13.000 €, a pagar en una sola vez en el momento 
de la adjudicación, y permitirá ocupar el puesto durante 25 
años. Además, si una persona necesita abandonar su puesto 
se permite la sucesión en el mismo, previa supervisión del 
Ayuntamiento.

2. La cantidad mencionada no es otra que el coste estricto 
de la construcción de cada una de las 39 casetas o puestos 
particulares, es decir, la obra de la segunda fase. Dado 
que la obra es necesaria de emprender con celeridad, el 
Ayuntamiento adelantará los 500.000 € que suponen esta 
segunda parte y recuperará la inversión a medida que se 
vayan ocupando las paradas.

3. Una vez otorgadas las concesiones, al ser un edificio municipal, 
y destinarse para un uso privativo, es decir, un negocio propio, 
ha de pagarse una tasa por la ocupación del espacio público, 
igual que las terrazas de los bares o los vados, por el simple 
hecho de ocupar el terreno de todos los vinarocenses. En este 
sentido, los estudios de los técnicos municipales, después 
de cuantificar el valor del espacio público y dividirlo por los 
metros cuadrados del edificio, resulta una cantidad de 9,74 € 
por cada metro cuadrado aprovechado por el comerciante. 
Siendo que la superficie de las casetas varía entre 13 y 17 
metros, la operación es muy fácil: se solicita como alquiler 
mensual entre 130 y 170 € mensuales, o lo que es lo mismo, 
entre 1.500 y 2.000 € anuales en concepto de tasa.

4. Por último, se llegó al acuerdo, como en cualquier otro 
negocio, de que los gastos de funcionamiento del servicio, 
los comunes de limpieza, vigilancia, energía, etc., sean 
costeados por los vendedores y no por el Ayuntamiento, 
como se realizaba hasta el inicio de la remodelación y que 
suponían unos 60.000 € anuales a las arcas municipales.

Pensamos que los números están muy claros y que se ha 
trabajado en todo momento priorizando los intereses generales 
de la ciudad. Hay que ser responsables y trabajar con unos datos 
objetivos y no a bandazos, en función de lo que me dice éste o 
aquél. El rigor en los números ha de primar sobre el populismo y 
el interés electoral. 

Los números del mercado
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OPINIÓ 

Mercadeo en el Mercado Municipal y la tasa de los comerciantes Altres maneres de governar

Esquerra Unida 

Des d’Esquerra Unida 
ja hem dit moltes ve-
gades que hi ha altres 
maneres de governar a 

la utilitzada per l’Equip de Govern de 
l’Ajuntament de Vinaròs.
En Esquerra Unida no som partidaris 
de com l’equip de govern utilitza la 
seua manera de governar, sobretot 
en temes que entenem que són 
d’importància i d’interés per a la 
ciutadania.
La nostra discrepància amb l’Equip 
de Govern és en alguns temes, però 
en aquest article farem referència a 
un que entenem que és de vital im-
portància i d’interés per a la ciutada-
nia. D’una manifesta aplicació de de-
mocràcia, claredat i transparència 
en l’Ajuntament.
Ens estem referint a la informació 
dels temes de l’Ajuntament dels 
quals tota la ciutadania ha de ser 
informada a través dels mitjans 
disponibles. En Esquerra Unida 
entenem que la ciutadania ha de ser 
informada de tot allò que pertany a 
l’Ajuntament.
Moltes vegades els nostres represen-
tants polítics locals han dit i repetit 
allò que diu que l’Ajuntament som 
tots. L’Ajuntament és tot el poble. Si 
això és així quan els interessa, per què 
no se la informa? Per què quan un 
ciutadà o ciutadana, algun partit po-
lític o associació de Vinaròs fa alguna 

pregunta o sol·licita alguna cosa per 
escrit al Sr. Alcalde, tarda 8 mesos a 
contestar, si és que contesta?
Per què quan algun partit polític de 
Vinaròs sol·licita alguna informació 
d’algun tema de l’Ajuntament se li 
posen obstacles perquè no li siga 
facilitada.
També hem dit moltes vegades que 
els regidors municipals –els elegits 
pel poble cada quatre anys– du-
rant eixe temps són els administra-
dors per al bon funcionament de 
l’Ajuntament. Però com hem dit sols 
són els administradors. Després dels 
quatre anys el poble amb unes elec-
cions ja decideix qui són els nous ad-
ministradors.
En Esquerra Unida el que volem 
deixar clar és, ja que pareix que 
alguns encara no se n’han assabentat, 
que és el poble el que cada quatre 
anys elegeix els seus regidors i no el 
partit. I que també quede clar i no 
perquè s’utilitze políticament que 
l’Ajuntament som tots. Som tot el 
poble. I que l’Ajuntament és públic i 
no privat, i per tant no és propietat 
de ningú en concret.
Aquests dies hem llegit una frase 
d’un eslògan del Partit Socialista que 
diu “Una altra manera de ser”, “Una 
altra manera de governar”.
Doncs a veure si és veritat i per al bé 
de tot el poble de Vinaròs canvien 
eixa manera de ser i de governar.

Nuestros políticos locales sabrán 
de Política pero de política de 
marketing... poca. Sí saben de 
mercadeo, pero no mucho del 
fundamental papel que juegan en 
una economía moderna la figura 
de los mercaderes, en tanto que 
acarreadores y distribuidores 
de las mercancías vitales para el 
ser humano y como creadores 
del valor vital de puestos de 
trabajo, en una ciudad donde 
hay más de 2.500 parados 
que buscan trabajo, más que 
empleo. Hemos llegado a esa 
conclusión después de ver el 
último Pleno Municipal en la TV 
y ruedas de prensa del Equipo de 
Gobierno, del BLOC y del PP: da la 
desagradable impresión que están 
mercadeando como si se tratase 
de una cueva de mercaderes. 
Y que se menosprecia a los que 
quieren establecer allí un negocio 
para ganarse honradamente la 
vida. ¡Qué insensibilidad la de 
estos políticos, sobre todo la de 
los que tienen responsabilidad 
de gobierno! Luego se quejarán 
de que la ciudadanía les vuelva 
la espalda y no quieran participar 
en los asuntos de la ciudad... ni 
de ellos. E incluso se abstengan 

cuando llega la sacrosanta hora 
de ir a votar ¿Cómo es posible 
que no se den cuenta de tal 
divorcio después de 35 años de 
democracia? ¿O se conforman 
con el paripé formal de las urnas? 
Dejen de una vez de discutir si son 
galgos o podencos, y si la tasa a 
pagar ha de ser de 6 o 9,75€ el 
metro. Tomen consciencia de que 
no están siendo justos ni con los 
comerciantes del Mercado ni con 
los pequeños empresarios del 
comercio local. Cierto es que las 
obras del mercado, gracias al Plan 
Estatal, debió haber contado con 
un mayor consenso por parte de 
todos. Pero una vez finalizadas... 
¡déjense ya de deshojar la 
margarita y pongan manos a 
la obra, por favor! Si no, los 
ciudadanos-votantes sentiremos 
desencanto por los políticos 
que no saben solucionar los 
problemas vitales y no han sabido 
ofrecer las garantías suficientes 
a los posibles interesados. Sobre 
todo, desencanto total del 
irrecuperable del alcalde, que 
debería de haber sido el máximo 
impulsor y valedor de la obra del 
Mercado en tanto que primer 
motor del comercio local.
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El Ayuntamiento de Vinaròs deberá 
hacer frente en el plazo de tres meses 
al pago de una indemnización de 2 
millones de euros –1.630.000 más 
350.000 de intereses– a la mercantil 
Vandowska S.L., según la sentencia 
dictada por el Tribunal Supremo, 
contra la que “no cabe recurso 
ordinario alguno”.
Los hechos se remontan al mes de 
junio de 2001, cuando la mercantil, 
que actualmente ha pasado a 
denominarse Promociones Nou 
Temple S.L., presentó una solicitud 
de licencia de obras mayores y 
estudio detalle que afectaba a las 
calles Pablo Béjar, Cervantes, Conde 
de Benavente y Febrer de la Torre de 
Vinaròs que fueron desestimados 
en los acuerdos de pleno del 13 
de noviembre y 3 de diciembre de 
2001 gobernando el PP en mayoría 
absoluta y siendo alcalde Jacinto 
Moliner. La mercantil ya presentó 
entonces un recurso de reposición 
que fue también desestimado por 
el pleno el 14 de mayo de 2002, por 
lo que posteriormente interpuso un 
recurso contencioso administrativo.
La sentencia del Tribunal Supremo, 

que estima el recurso presentado por 
la constructora contra el Ayuntamien-
to, considera que la tramitación del 
Plan General de Ordenación Urbana 
(PGOU) de Vinaròs de octubre de 
2001 muestra que la suspensión del 
otorgamiento de licencias “quedó sin 
efecto a partir del día 14 de octubre 
de 2000” y que, por lo tanto, “a fecha 5 
de junio de 2001, cuando la mercantil 
presentó la licencia de obras y el estu-
dio detalle, no estaba afectada por la 
tramitación del PGOU”.
También se concluye que la empresa 
demandante “ya había patrimonia-
lizado en su confianza legítima y en 
la seguridad jurídica, cuando menos 
presuntamente supuestas, de poseer 
un suelo urbano y cumplir los de-
beres de cesión, equidistribución y 
urbanización fijados por el plantea-
miento urbanístico”.
El alcalde, Jordi Romeu, indicó el 
martes que hacer frente a estos dos 
millones de euros “es una situación 
gravísima” para el municipio, y 
aseguró que los servicios jurídicos del 
Ayuntamiento “están estudiando en 
profundidad la posibilidad de exigir 
responsabilidades patrimoniales a 

los ediles del PP” que desestimaron 
con sus voto el estudio detalle y 
la licencia de obras presentados 
en su día por la mercantil. “Esta 
indemnización trastoca todos los 
planteamientos de un ayuntamiento 
y merma las futuras inversiones del 
municipio”, lamentó el martes el 
primer edil.

“Herencia del PGOU”
Romeu recordó que los populares 
gobernaban en 2001 con mayoría 
absoluta, siendo el alcalde Jacinto 
Moliner, mientras en la oposición se 
encontraban el PSPV-PSOE y el PVI, 
que se abstuvieron en las votacio-
nes. El primer edil lamentó que de 
esta legislatura de gobierno del PP 
“se están encadenando ahora pagos 
por expropiaciones forzosas e in-

demnizaciones como consecuencia 
de aquel PGOU”.
Así, recordó el reciente pago de 
3 millones para la expropiación 
forzosa de la zona verde de Juan 
XXIII, también que está pendiente 
de resolución por parte del tribunal 
de expropiación la zona de la ciudad 
deportiva del PP y que aún se espera 
una sentencia definitiva en el caso 
de la Torre Ballester, más conocido 
como el Caso Arizmendi. A ello, 
hay que sumarle, según informó 
Romeu, la reciente presentación 
de un contencioso administrativo 
contra el Ayuntamiento de tres 
empresas urbanizadoras de la zona 
turística norte, como consecuencia 
de no haberse aprobado en pleno 
la urbanización de los 21 PAI y el 
supervial. 

El Supremo condena al Ayuntamiento 
a pagar 2 millones por el ‘Caso 
Vandowska’
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El projecte Castor ha arribat a finals del mes 
d'octubre al 50% de la seua execució, un 
percentatge que es troba dins de les previsions, 
per la qual cosa l'entrada en funcionament del 
projecte es manté per al mes de maig de 2012, 
segons va informar dimecres en una visita a la 
planta d'operacions el director d'Operacions 
d’Escal UGS, Javier Cueto. 
Cueto va assegurar que aquesta planta terrestre, 
denominada Ignacio Pérez, serà una de les que 
tindrà més capacitat de gas en tot Espanya, ja 
que “un quart del gas que es processa a Espanya 
passarà per aquesta infraestructura en determinats 
dies, per la qual cosa es tracta d'una planta d'alta 
capacitat”.
El director d'Operacions va subratllar l'esforç fet 
després de passar el projecte per 42 autoritzacions 
administratives. Va recalcar a més que s'han passat 

tots els controls fins avui i que s'instal·larà un control 
d'emissions tant a la planta d'operacions com a 
la plataforma marina que estaran connectades 
amb el centre de contaminació de la Comunitat 
Valenciana.
Segons va detallar Cueto, la planta d'operacions 
Ignacio Pérez dóna faena actualment al voltant 
de 220 persones –moltes d'elles de subcontractes 
locals o de la comarca–, la mateixa quantitat que 
en les feines de perforació a 21 km de la costa, a 
les quals cal sumar les 40 persones que treballen 
en la base de logística del port de Vinaròs. La 
firma de certificació de qualitat Lloyd’s Register 
inspecciona i controla tot el procés de construcció 
i desenvolupament del projecte.
La plataforma de pous es va instal·lar aquest estiu, 
mentre que en l'actualitat ja s'està duent a terme 
el segon pou, a 1.600 metres de profunditat, 

després d'haver finalitzat aquest mes el primer, 
situat a 1.700 metres de profunditat. La plataforma 
de procés s’està fabricant i s'instal·larà a finals de 
2011. El pròxim 15 de novembre tindrà lloc a 
l'ajuntament de Vinaròs l'aixecament de les 
actes d'ocupació dels terrenys per al gasoducte 
terrestre que comunicarà la instal·lació marina 
amb la terrestre. Al gener del 2011 s'iniciaran 
les obres de construcció del gasoducte, 
que tindrà una longitud aproximada de vuit 
quilòmetres des de la costa fins a la planta de 
terra, als quals cal sumar els 22 km des de la 
plataforma fins a la costa.
Quan el projecte finalitze, l'empresa promotora 
del projecte, Escal UGS, durà a terme un treball 
d'adequació paisatgística de la zona, amb la 
plantació de 6.000 nous cítrics i la implantació d'un 
sistema de fertirrigació sectorizat.

El projecte Castor arriba al 50 per cent de la seua execució i dóna faena en l'actualitat 
a unes 500 persones 

Vista de part de les obres de la plata d’operacions Ignacio Pérez

L’activitat és frenètica a la planta terrestre i ocupa una mitjana de 220 persones diàries
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L'entorn de l'ermita de Vinaròs ja disposa d'aigua 
potable, dos basses i diversos punts per a lluitar 
contra possibles incendis després de la finalització 
de les obres de canalització emmarcades en el Pla 
Zapatero, que han suposat una inversió de 269.000 
euros. El dimarts l'Equip 
de Govern i representants 
de la resta de partits de 
la corporació municipal, 
van realitzar l'acte 
inaugural –en el transcurs 
d'una trobada de penyes 
taurines de la comarca– 
amb la simbòlica 
obertura de l'aixeta de 
la conducció d'aigua 
potable del tentadero de la penya Pan y Toros, una 
de les zones que es beneficiarà d'aquesta obra.
El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, va indicar 
que finalment “s'ha fet realitat un projecte de 
vital importància que buscàvem realitzar fa anys”, 
recordant que es va iniciar gràcies a l'obstinació 
del regidor de Serveis, Agustí Guimerá, perquè 
l'entorn de l'ermita disposés d'aigua. 
La localització de l'aigua, duta a terme amb la 
col·laboració de Caixa Vinaròs, empreses de la 
ciutat i l'Ajuntament, es va realitzar mitjançant 
el mètode saurí i posteriorment es va construir 
el pou a la zona de les antenes. Amb l'arribada 
del Pla Zapatero, l'Equip de Govern va incloure 
com un dels projectes per a la ciutat l'obra de 
canalització de l'aigua potable al tentadero de 
la penya Pan y Toros, l'ermita i la zona de les 

antenes, una obra que el dissabte es va donar per 
finalitzada. També s'han realitzat canalitzacions 
per decantació d'aigua no potable darrere de 
l'ermita, al costat del tentadero i en una altra zona 
estratègica de l'entorn per poder agafar aigua 

en cas d'incendi. A més, 
s'hi han construït dos 
basses amb capacitat 
de 150 metres cúbics 
cadascuna. Una d'elles 
és d'aigua potable i una 
altra d'aigua no potable 
per a ser utilitzada pels 
bombers en cas de 
necessitat.
L'alcalde, Jordi Romeu, 

va recordar que fins dimarts, tant l'ermita com el 
tentadero s’abastien d'aigua mitjançant cisternes, 
“dos o tres vegades per setmana i en ocasions fins 
i tot diàriament”.
El primer regidor va reconéixer que les obres 
s'havien retardat, “en tractar-se d'una zona 
protegida que requeria molts permisos” i també 
“per la pròpia problemàtica d'aquest entorn, que 
ha necessitat canalitzacions per decantació per a 
obtenir una bona pressió de l'aigua”, encara que va 
destacar que “el que importa és el resultat final, i 
s'ha aconseguit”. “És una obra que donarà un gran 
servei i n’estem tots molt contents”, va concloure.
El servei s’ha posat en marxa aquesta mateixa 
setmana per part d'Aigües i Vinaròs. El seu gerent, 
Benjamí Eixarch, va explicar el dimarts que 
aquestes instal·lacions consisteixen en un pou que 

ompli dos basses completament separades. Hi ha 
dos línies d'aigua, una d'aigua potable i una altra 
de no potable, per a donar servei als bombers en 
cas d'incendi. La bassa d'aigua potable porta aigua 
per bombament fins al tentadero de la penya Pan 

y Toros i a l'ermita i la zona 
dels paellers. Una altra bassa 
condueix per decantació l'aigua 
fins a la part de l'ermita en tres 
punts estratègics. També hi ha 
una presa en el mateix dipòsit 
perquè els bombers puguen 
carregar aigua en cas que siga 
necessari.
Per la seua banda, el president 
de la Fundació Caixa Vinaròs, 

Manuel Molinos, va destacar “la tranquil·litat que 
aquestes instal·lacions ofereixen a un entorn tan 
emblemàtic com és l'ermita”, i va recordar els inicis 
i les dificultats del projecte. “És una satisfacció 
que ja estiga tot resolt i finalitzat. Els vinarocenses 
n’han d'estar satisfets”, va apuntar.

Possibilitats d'ampliació
Atés que hi ha la possibilitat d'ampliar el 
subministrament a la part del Club de Tenis i els 
habitatges de la zona, la Junta de Govern celebrada 
el dilluns va instar Aigües de Vinaròs, segons va 
explicar Romeu, que inicie l'estudi corresponent 
i les possibilitats que hi ha perquè s'amplie 
aquest servei als habitatges de la zona. Eixarch 
va assegurar que les instal·lacions realitzades són 
prou potents per a ser ampliades en un futur.

S'estudiarà l'ampliació del servei per als habitatges de la zona

Entra en servei les instal·lacions d'aigua potable i de prevenció d'incendis en l'ermita

Moment històric. L’aigua potable arriba al tentadero de la Peña Pan y Toros. L’entorn de l’ermita disposa d’un pou, dos basses i tomes de càrrega per lluitar contra els incendis

A partir de l’obstinació del regidor 
de Serveis, Agustí Guimerá, 
el projecte es va començar a 

desenvolupar amb la localització 
i realització d’un pou a la zona de 

les antenes

Faltaven fer les 
canalitzacions per 
conduir l’aigua, un 
projecte que es va 

incloure dins del Pla 
Zapatero
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El portaveu del BLOC de Vinaròs, Domènec 
Fontanet, va reiterar el dilluns que l'Ajuntament ha 
disminuït al llarg dels últims anys el seu pressupost 
per arreglar camins rurals, i va acusar el regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, de “falta de compromís 
amb la gent del camp”, afegint que “fa sis mesos 
que no es convoca la comissió informativa 
d'agricultura ni la reunió del Consell Local Agrari”. 
Fontanet també va dir que les dades d'execució 
del pressupost municipal “reflecteixen que l'any 
2007 es va invertir un 68% del recaptat mitjançant 
l'impost de rústica, en 2008 un 53%, en el 2009 un 
49% i enguany tan sols un 14%”.

Mercat municipal
El BLOC de Vinaròs va manifestar el dilluns la 
seua intenció d'arribar a un consens amb l'Equip 
de Govern en la fixació del preu de la taxa 
d'ocupació de les parades del mercat municipal. 
Una de les propostes que han sorgit dels mateixos 
adjudicataris és que l'Ajuntament es faça càrrec 
d'algun servei, com per exemple de les despeses 
de neteja, mantenint així la taxa proposada 

pels tècnics. Una solució que no descarten els 
nacionalistes. “La taxa progressiva era només una 
proposta, un exemple que hi ha altres fórmules, 
perquè el nostre objectiu és arribar a un consens 
amb l'Equip de Govern i els adjudicataris. Una altra 
solució podria ser que l’Ajuntament assumisca el 
cost de neteja”, va assegurar dilluns el portaveu del 
BLOC, Domènec Fontanet.

Avís al PP
Finalment, va lamentar que el PP apuntés el BLOC 
com el partit “culpable” que hagués tirat endavant 
el polígon industrial de les Soterranyes o l'obra 
de remodelació del passeig marítim. Fontanet va 
dir sobre aquest tema que els populars “es posen 
de part de l'Equip de Govern quan interessa 
beneficiar les constructores, com ha passat amb la 
seua abstenció en el PAI d’Aiguadoliva, o les seues 
postures en el PAI de Foret i el PAI de Grinyó, on 
es van aprovar més altures”. També va culpar els 
populars d'haver votat favorablement la ubicació 
de la residència de la tercera edat “allunyada del 
centre municipal, al costat de l'estació”.

Abocador
D'altra banda, el diputat nacionalista Josep Maria 
Pañella va dir que el BLOC sempre s'havia mostrat 
favorable a la primera ubicació de l'abocador 
de Cervera, que havia sigut rebutjada pels dos 
grups majoritaris. “Estan decidits a tirar endavant, 
ratificant-se en una situació que significarà repetir 
l'error de la primera vegada”. Per Pañella, això seria 
“un error” que es pagarà “amb una nova paralització 
del projecte”. Respecte a la seguretat en el mitjà 
rural, Pañella va assegurar que el BLOC ha demanat 
la creació d'una secció específica de vigilància rural 
dins del projecte de policia autonòmica.

El BLOC reitera que l'Ajuntament no inverteix el 
recaptat en la millora de camins rurals

El líder de la Coalició Solidaritat Catalana per 
la Independència (SI), Joan Laporta, va afirmar 
el divendres dia 22 d’octubre a Vinaròs que 
la proposta política d'aquesta coalició “és 
aconseguir la independència perquè els catalans 
tinguen més diners per a viure millor, i això és 
extrapolable a la resta de Països Catalans”. Això 
seria, segons Laporta, “la millor manera de 
sortir de la crisi i la millor manera d'avançar i 
progressar”. Laporta es va presentar a Vinaròs en 
el seu primer acte electoral fora de Catalunya, 
juntament amb el número dos de la seua 
candidatura, Alfonso López Tena, i Josep Guia 
del Partit Socialista d'Alliberament dels Països 
Catalans (PSAN), formació política valenciana 
que forma part de la coalició.
El líder de SI va apuntar que la proposta del partit 
“és proclamar la independència de Catalunya en 
el Parlament català en la pròxima legislatura, i a 

partir de llavors hem de treballar tots els ciutadans 
del Principat, hem de començar a treballar per 
construir l'estat, i el repte que tenim és construir 
el millor estat del món, el més democràtic, el més 
modern i el més eficient”.
Laporta també va dir que els Països Catalans 
“hem de moure'ns per aconseguir ser un estat 
d'Europa, un estat que podria tindre diferents 
estructuracions, com per exemple un estat 
confederal o federal”. El líder de SI va denunciar 
que l'Estat espanyol sotmet Catalunya “a un 
espoli de 22.000 milions anuals a canvi de res”, 
assegurant que “amb aquests diners ens podríem 
convertir en el quart estat d'Europa”.
Laporta va qualificar d’“autèntic atemptat a la 
llibertat d'expressió i a la nostra cultura comuna” les 
dificultats per rebre TV3 a la Comunitat Valenciana 
pel tancament de repetidors, i va considerar 
“totalment improcedent” que no haja prosperat a 

Madrid la iniciativa de Televisió Sense Fronteres, 
malgrat les 650.000 signatures recollides.
Així mateix, va dir que les acusacions provinents 
des de València sobre presumptes apropiacions 
d'identitat de la cultura valenciana sota iniciatives 
preses des del Govern català són degudes al fet 
que “hi ha una voluntat de dividir-nos”.
Quant a les acusacions sobre els comptes 
financers en la seua etapa com a president del 
Barça, va considerar que “d'alguna forma el que 
intenten és perjudicar aquest projecte polític 
utilitzant tots els instruments i actuant amb 
esperit de venjança, ressentiment i enveja”.
Per la seua banda, Guia va explicar que en l'acord 
arribat amb el SI, es preveu un manifest 
pel qual es determina que una vegada Catalunya 
obtinga la seua independència, s'estendria també 
al País Valencià, que hauria d'estar ratificada pels 
ciutadans.

Laporta advoca perquè els 
valencians s'integren en 
la independència que 
proposa per a Catalunya

Diu que les crítiques des del Consell cap 
a Catalunya suposen una “voluntat de 
dividir-nos”
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Tras varios meses cortada al paso de vehículos 
debido a las obras de la variante de la N-340, 
donde se ha realizado un puente, la carretera 
de la ermita ya está abierta al tráfico. En un 
tramo se han realizado mejoras en el asfaltado 
y cunetas de desague como prevención en 

caso de fuertes lluvias. La carretera se abrió 
al tráfico el viernes de la semana pasada tras 
haber estado fuera de servicio durante todo 
el verano, habiendo tenido que utilizar los 
vehículos el camí de Palos para acceder al 
ermitorio.

ES UN MENSAJE DE COCEMFE MAESTRAT

FOTODENUNCIA
Este paso de peatones lleva meses 

cortado por culpa de la obra y 
desde el colectivo nos preguntamos 

por qué se lo autorizan desde los 
Servicios Técnicos del Ayuntamiento. 

HOY POR MÍ... MAÑANA PUEDE QUE POR TI

SON MUCHOS AÑOS LUCHANDO CONTRA 
LAS BARRERAS Y SE VAN VIENDO YA FRUTOS 

SOLIDARIOS CONSEGUIDOS.
 

¡SUSPENDIDO EN SOLIDARIDAD!

ACTUALITAT

X.Flores

El territori del nord de la província inclòs en 
la Mancomunitat de la Taula del Sénia que 
compta amb oliveres mil·lenàries, ha vist 
com tan sols en dos anys es multiplicava 
per 13 la producció d’oli d’oliva procedent 
d’aquestes oliveres monumentals. Si el 
2008 era tan sols una la cooperativa que 
embotellava aquest oli, ara ja en són set. En 
l’actualitat, són 550 les oliveres catalogades 
de les quals s’embotella el seu oli, mentre 
l’any 2009 n’eren 138 i el 2008 només 40. 
La campanya de Nadal suposa el 50% de les 
vendes d’aquests preuats olis.
Jaume Antich, gerent de la Mancomunitat, 
explicava dimarts a Vinaròs els beneficis del 
projecte pilot que s’estendrà fins al 2012. 
“La producció d’aquest oli és limitada i com 
a molt podria ser de 4.000 oliveres, amb la 
qual cosa és interessant posar en valor els 
olis de monovarietals”, va indicar.
Aquests dies els 4.157 arbres de mes de 3,5 

metres de perímetre de tronc localitzats 
s’estan marcant amb brides numerades i geo-
referenciades, amb l’objectiu que l’empresa 
valenciana Nacer tinga més fàcil el procés de 
certificat i control del procés de producció. 
Els voltants de l’Ebre acullen la major con-
centració del món d’aquestes oliveres.

La producció d’oli d’oliveres mil·lenàries es 
multiplica per 13 al Maestrat gràcies al Projecte 
Oli i Oliveres de la Taula del Sénia

Se reabre la carretera de la ermita

Vista del renovat tram de vial
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Juan Bover
AB )Jow0td METEOROLOGIA

Per Domingo Callariza

VINARÒSde
des del 20/10 al 26/10 www.meteovinaros.com

Index UV Humitat

Les temperatures 
són les típiques 
de l’època en què 
estem, encara que 
l’any passat per 
aquestes dates 
tant les mínimes 
com les màximes 
eren més altes.

El gràfic de 
l’índex UV ja no 
es publicarà més 
fins als mesos de 
febrer o març, ja 
que es quan torna 
a pujar els nivells 
de perillositat.

Max. y media vientoTemperatura

Les juntes d’exveterans de la Guerra de l'A.O.I. 
de Sidi Ifni i Sàhara es van reunir la setmana 
passada a Vinaròs per estudiar la possibilitat de 
contractar un gabinet d'advocats i presentar una 
demanda contra el Ministeri de Defensa amb la 
intenció que se'ls indemnitze econòmicament 
i moralment els serveis prestats després de ser 
obligats a participar en aquesta guerra durant 
els anys 1957 i 1959. 
Aquests excombatents, que tenen edats com-
preses entre els 72 i 76 anys, des de 1993 es-
tan “intentant que l'Estat reconega que vam 
participar en una guerra encoberta de mane-

ra injusta”, segons va apuntar el membre de la 
companyia expedicionària Transmisiones IV de 
Barcelona, Josep Riatós, i demanen una com-
pensació econòmica per aquest fet. En concret, 
els associats exigeixen que se'ls equipare amb 
els soldats que estan en missions de pau, “ten-
int en compte que nosaltres vam estar en una 
guerra autèntica i coneguda internacionalment, 
malgrat haver-la amagat el règim anterior amb 
paraules com ‘teatre d'operacions’ o ‘tropes im-
plicades en el conflicte’”.
Després d'haver intentat negociar amb l'exministre 
de Defensa José Antonio Alonso, “l'únic que –

segons Riatós– fins al moment hi ha sigut receptiu”, 
després del canvi de cartera del Ministeri, que 
va passar a Carme Chacón, critiquen que no s'ha 
avançat gens en el tema. “La ministra no contesta 
ni a les cartes certificades que li enviem, per la 
qual cosa haurem de gastar alguns dels nostres 
estalvis a emprendre accions judicials”, van indicar. 
Unes accions judicials que no s’han iniciat abans 
per aquesta associació, segons van apuntar, 
“perquè hi ha hagut formacions polítiques que es 
van comprometre a interpel·lar en el Congrés i el 
Senat”, encara que ara reconeixen que la paciència 
“s'està esgotant”.

Els excombatents de Sidi Ifni estudien presentar 
una demanda contra el Ministeri de Defensa
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En aquests 4 mesos han passat per 
la biblioteca de la mar un total de 
8.576 persones, xifra que aplegaria 
al voltant de les 9.000 persones si in-
cloem els participants en la campa-
nya de narració oral d'adults que no 
han sIgut registrats. Òbviament, han 
sigut els mesos de juliol i agost els 
que concentren el majors nombres 
de visitants.
Aquestes dades disten molt de les 
recollides l'any anterior, ja que al mes 
de juliol es van registrar 1.193 visites i 
a l'agost 1.779.
Si analitzem aquests totals per sexe i 
grups d'edat, podem observar com el 
75% de les visites són usuaris majors de 
14 anys i un 25% són xiquets. Aquest 
últim percentatge s'incrementa en els 
mesos de juliol i agost, atés que és en 
aquests mesos quan es concentren les 
activitats infantils. De totes maneres, 
hem constatat una major afluència 
d'adults respecte a l'any passat.

Préstecs
Al llarg de tot l'estiu s'han fet 311 
préstecs, xifra que no és comparable 
amb la dels 30 préstecs de l'any passat 
ja que el lot de llibres tampoc no era 
comparable amb el d'enguany. El 
60% són préstecs d'adults i un 40% 
són de xiquets, i quant al material 
bibliogràfic, hi han predominat els 

préstecs en llengua castellana. El 
major volum de préstecs s'ha realitzat 
als mesos centrals de l'estiu.
Tanmateix, el nombre de nous socis 
recollits a la Biblioplatja pujen a 207 
(l'any 2009 es van donar d'alta 8 
socis), el 55% són carnets d'adult i el 
44% són xiquets.
Respecte a la programació d'activi-
tats de foment i dinamització de l'hà-
bit lector als mesos de juliol i agost, 
recordem que diàriament dos moni-
tors han dut a terme tallers de plàstica, 
manualitats, lectura, expressió, dibuix, 
periodisme, etc., per a menuts amb 
grups de treball de 10/15 xiquets. Els 
adults, enguany, han treballat la po-
esia i el teatre, el resultat fou un reci-
tal poètic nocturn. Paral·lelament, les 
activitats programades des del Servei 
Municipal de Biblioteca amb diversos 
proveïdors i de variats continguts, 
han tingut tots ells una gran afluèn-
cia, tant és així que en alguns tallers hi 
han hagut xiquets que no han pogut 
apuntar-se. La mitjana de participació 
balla entre 35/40 participants, nom-
bre ja elevat per a l'espai reduït de la 
Biblioplatja. Els tallers que més interés 
han despertat són el de gastronomia, 
d'anglés, papiroflèxia i astronomia; 
també les campanyes de narració oral 
tant de xiquets com d'adults han tin-
gut un alt grau d'assistència.

Un total de 9.000 persones han 
utilitzat la biblioplatja aquest estiu

La Biblioteca de Vinaròs ja coneix 
la quantia de les subvencions per 
enguany, que se xifren en 15.000 euros 
per a renovació bibliogràfica i tan sols 
2.200 per al foment de l'hàbit lector, 
quan la despesa en aquest apartat 
ascendeix a més de 20.000 euros.
En l'apartat de renovació de 
col·leccions bibliogràfiques, la 
quantitat aportada per la Generali-
tat Valenciana s’ha reduït en 2.000 
euros respecte a l'any anterior, i 
queda aquest any en curs en 3.768 
euros, als quals han de sumar-se 
els 1.286 euros per a l'adquisició de 
col·leccions bibliogràfiques publica-

des per editorials de la Comunitat 
Valenciana, que també ha sigut 200 
euros menor que en 2009. Per la seua 
banda, el Ministeri de Cultura ha aug-
mentat la seua aportació en matèria 
d'increment bibliogràfic 2.000 euros 
més que en 2009 i, per tant, enguany 
s’arriba als 10.048 euros de subven-
ció per a Vinaròs.
D'altra banda, respecte a les subven-
cions per a la realització d'activitats 
culturals de foment de l'hàbit lector, 
la Generalitat ha concedit una apor-
tació econòmica de 2.230,71 euros, 
una xifra que dobla la de l'any passat. 
“S'han inclòs en la subvenció sessions 

de contes, tallers, tertúlies i activitats 
de dinamització en la subvenció 
però se n'excloïen la biblioplatja i la 
fira del llibre, que comporten molta 
despesa”, va destacar la tècnic biblio-
tecària Maite Arnau. Anualment, en 
aquest apartat l'ajuntament vinaros-

senc inverteix una quantitat prope-
ra als 20.000 euros, per la qual cosa 
Arnau va indicar que “es necessita 
més ajuda econòmica per part de les 
administracions, ja que fem tres acti-
vitats setmanals i això comporta una 
gran inversió”.

La Biblioteca rep només 2.200 euros per al foment de l'hàbit lector

Maria Dolores Miralles i Maite Arnau
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Caminada 
popular

Visca el Carnaval

Carrera

Boda

Conferencia sobre la demencia

Els Xocolaters ja tenen reina 2011
El passat 16 d’octubre, la comparsa Els Xocolaters va 
presentar en el restaurant La Cullera el vestit del Carnaval 
2011. Durant la vetllada la reina del 2010, Jazmín, li va donar 
el relleu a la reina del 2011, Andrea, començant així la marxa.

Paqui, Mercedes, Pablo, Tere, Pili i Mari Carmen reposen 
en la meitat de la caminada a l'arribada a l'ermita
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El pasado martes 26 a las 17 horas y en la Asociación de 
Amas de Casa, el neurólogo de la Clínica de la Memoria de 
Vinaròs, Dr. Josep Zaragoza, impartió una conferencia sobre 
la demencia convocando a un gran número de asociadas 
que siguieron con gran interés todo lo que allí se dijo

Moltísimes felicitats 
a Manolo i Vanesa 

que es van casar el 
pasat 16 d’octubre 

a les caballerises de 
l’ermita de Vinaròs

El atleta Vicente 
Martorell participó en la 
Trail Turdetania, carrera 
de montaña de 55 km, 
celebrado en Sierra 
Morena
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Felicidades

El pasado 23 de octubre Juan Garcia Giner 
cumplió 80 años y lo celebró con todos sus 
hijos y nietos. ¡Muchas felicidades!

El pasado martes día del Pilar se suspendió la fiesta infantil. Finalmente, 
tuvo lugar el domingo 17 con éxito gracias Alba Isabel, Nerea, Ainara, 
Marc y Sonia, que disfrutaron con el cuento de La ratita presumida, 
bailaron, jugaron al juego de las sillas, al túnel y comieron chocolate.

Manolo celebró su 65 cumpleaños 
rodeado de sus 6 nietos 

Sres. Socios:
Por la presente se les convoca a la reunión general 
que tendrá lugar el día 5 de noviembre a las 22 
horas en el local de la comparsa.

La junta

Marxeta 87
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Més de 700 persones van participar el diumenge passat en 
la Caminada Popular organitzada pel Consell Municipal 
d’Esports (CME) de Vinaròs.
Els participants van iniciar el recorregut a les 10.30 hores 
al costat del pont de Baix del riu Cervol, davant del pavelló 
poliesportiu, fins a arribar a l'ermita, on van recuperar forces 
amb un esmorzar abans de baixar de nou a la ciutat. Aquesta 
és l'última prova popular que organitza el CME enguany, 
després d'haver-se celebrat la Marató Popular del mes d'abril, 
el Dia de la Bici al juny i la Marató Aquàtica en el mes d'agost.

Caminada Popular

Col·laboren: Organitza:
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El inicio de curso viene marcado siempre por 
novedades, aunque después de los primeros días 
viene a ser siempre más de lo mimo. Los mismos 
o parecidos alumnos y alumnas, los mismos o 
parecidos maestros y maestras… algún cambio, 
que a los pocos días ya ni se nota, porque ya forma 
parte del equipo, de alumnos, de profesorado, 
como si hubieran estado aquí todos toda la vida, 
pero a buen seguro que muchos de los alumnos 
ya anhelaban el retorno al cole, igual que muchos 
padres, que si bien tienen que pagar el desembolso 
de libros y de equipo de los hijos, también es cierto 
que los dejan en el cole un montón de tiempo en 
el que ellos quedan más tranquilos y se dan un 
respiro. Pero como todas las cosas, tiene su lado 
bueno y mejor, pero en general más bueno que 
otra cosa. 
En el colegio Misericordia, continuando con la 
inercia de modernizar sus instalaciones y sus 
medios, al principio de este curso se han puesto en 
marcha tres nuevas pizarras digitales. Dos que se 
han modernizado porque sus versiones ya estaban 
anticuadas y una de nueva instalación. Ha sido en 
una clase de 3º de Primaria, con lo cual el 2º Ciclo 
tendrá así 2 pizarras electrónicas una en 4º y otra 
en 3º y con ellas se podrá trabajar también en los 
demás grupos del ciclo. 
La nueva pizarra es de última generación, con 
el proyector situado sobre la misma pizarra que 
permite trabajar en ella sin crear zonas de sombra 
y los alumnos están más que entusiasmados con 
su nueva adquisición. Una de las ventajas más 
importantes de este sistema es la motivación de 
los alumnos y alumnas y naturalmente ante una 
buena motivación el aprendizaje es mucho más y 
mejor con el mismo trabajo y esfuerzo.
El problema de las nuevas tecnologías sigue 
siendo el cambio, de metodología, de hábitos. 

Antes con una tiza blanca teníamos todo el 
material necesario para escribir en la pizarra, ahora 
hemos de cambiar por un ordenador, unos medios 
de proyección… pero sobre todo de otro material 
mucho más sofisticado, de libros adaptados que 
cada día más las editoriales se preocupan de 
servir, para que junto a la lección que viene en el 
libro haya unos medios a disposición del maestro 
por medio de Internet y con un solo clic se pueda 
ver en la pizarra todo aquel paisaje, aparato de 
ciencias, partes de una organismo que antes sólo 
podíamos ver en el mejor de los casos por medio 
de unas láminas colgadas en la pared: ahora esas 
láminas incluso se pueden mover mostrando su 
funcionamiento, mucho más intuitivo y real. Es 
como diríamos “otra historia” que el primero que 
se la tiene que aprender es el maestro o maestra, 
pero que no es difícil, hasta el director, que ya está 
salido de cuentas laboralmente hablando se ha 
aprendido el guión y es capaz de dar una clase de 
inglés con la nueva pizarra.
A veces se habla del fracaso escolar, de abandono 
de las aulas… es evidente que esos alumnos no 

han tenido una motivación suficiente o unas 
circunstancias adecuadas o favorables. Muchos de 
estos alumnos han manejado y manejar con soltura 
sin duda, aparatos electrónicos. La electrónica 
está en la calle, en las casas, en la vida diaria de 
cada persona de forma habitual, el teléfono móvil 
probablemente sea el mejor ejemplo de ello. Los 
colegios, la educación, no pueden ser ajenos a 
esta dinámica y deben acomodarse a esa dinámica 
modernizando sus instalaciones y metodología. 
En el colegio Misericordia tenemos 12 de esas 
pizarras, las suficientes para que todos los alumnos 
puedan tener acceso a esa tecnología, porque 
están distribuidas en todos los ciclos, desde 
Infantil hasta Primaria, y todas ellas se encuentran 
en un funcionamiento habitual y un rendimiento 
adecuado. Se utilizan con normalidad cuando hay 
una actividad que lo requiere, exactamente igual 
como se utilizaba antes la tiza, cuando había que 
escribir en la pizarra y no a todas horas y este curso 
ya todas las editoriales suministran suficiente 
material para su uso en pizarra digital, lo que va a 
facilitar su utilización en muchos más colegios.

Ntra. Sra. de la Misericordia moderniza sus instalaciones

X. Flores

CEIP Mare de Déu Misericordia

El passat 21 d'octubre, es va celebrar a la biblioteca municipal una jornada per a 
treballadors autònoms de la comarca de Vinaròs, assessors laborals i professionals 
de prevenció d'empreses de la zona, amb l'assistència de 65 persones. S’hi va 
exposar la temàtica de la prevenció per a treballadors autònoms, així com la 
legislació i la informació en matèria de la nova cobertura de desocupació per 
cessament d'activitat en règim especial d'autònoms.

Jornada informativa 
per a treballadors autònoms
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Tras 15 años deleitando con el 
house de Chicago más esencial y 
los movimientos underground más 
vanguardistas, Hangar Club se 
despidió el pasado sábado por la 
noche con una última sesión. Con 
el título Última sesión, última noche, 
Hangar Club abrió una página en 
la que Starsky, el gerente, hizo un 
recorrido por la historia de este 
mítico local vinarocense. 
“En todo este tiempo ha habido 
muchas historias y muy variadas”, 
contó Starsky, “Misstress Barbara 
siempre nos pedía la botella Moet 
para sus sesiones, Todd Terry vino, 
pinchó y se fue, y aunque corren 
leyendas urbanas sobre qué cobró 
por aquella sesión, la verdad es que 
dos días antes, gracias a él, Hangar 
Club había sido recomendado como 
mejor club del Mediterráneo”. 
Starsky aseguró que en Hangar 
“estamos orgullosos de muchas 
cosas, entre otras de haber progra-
mado en nuestra sala a los mejores 
artistas del mundo, llegados des-

de todos los rincones del planeta”. 
Entre ellos, además de los ya nom-
brados Mistress Barbara y Todd 
Terry, también pasaron por Han-
gar, Pascal Feos de Alemania, Pier 
Bucci desde Chile o John Digweed 
desde Reino Unido. “Nos vamos 
con la sensación de haber hecho 
muy bien los deberes y de haber 
programado en nuestra sala a la 
crème de la electrónica y el house 
internacional”.
Hangar aparece aún como reco-
mendado en muchas guías noctur-
nas para público gay, “algo de lo 
que también estamos orgullosos, 
como de todo lo que hemos he-
cho”. Desde el año 2000, este club 
ha promocionado las primeras 
fiestas House Mission en su mo-
mento con los mejores artistas de 
la Isla Blanca, tendencias traspor-
tadas directamente desde Eivissa 
a Hangar Club con artistas enton-
ces inalcanzables y desconocidos 
en las salas de nuestro territorio 
como César del Río, Wally López, 

Reche o Wally San Juan.
Para Starsky, el éxito de la sala es 
en gran parte atribuible a Alfredo 
Barberà, al que describe como “el 
artista con más carisma y visión de 
club”, y que hizo famosa la frase del 
local “Hangar, libérate...”, y también 
de Fernando Ruiz y José Cuenca, 
conocidos como Nando y Ronro.
Precisamente, Barberà, Nando y 

Ronro fueron los tres DJ que pin-
charon por última vez en la sala. 
Alfredo Barberà reunió todos los 
vinilos que fueron números 1 para 
recordar los primeros tiempos de 
Hangar. Un auténtico espectáculo, 
el ultimo.
Hangar ha cerrado, pero los recuerdos 
de la sala de muchas generaciones 
quedarán para siempre.

Hangar Club se despide después de 15 años
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Editorial Antinea us invita a la presentació de 

Cròniques de la innocència 
Prologat per Carles Santos
Obertura de l’acte a càrrec del periodista Xavier Flores
Amb la participació a la taula de l'escriptor i director de l’Espai Llull a 
l’Alguer: Joan Elies Adell 
Lectura dramatitzada de textos a càrrec de l’actriu Anna Foix
El dia 20 de novembre de 2010 a les 19.30 hores a l’auditori Carles Santos, 4a planta de la 
Casa Membrillera de la Fundació Caixa Vinaròs, carrer dels Socors, núm. 64 de Vinaròs.

antinea

Alicia Coscollano Masip
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          a i he 

tingut, inesperadament, la necessitat d’involu-

crar el meu cos, després de tants infinits empe-

drats, com a gest i moviment de resposta visce-

ral. Com diu     C
  o
  s
  c
  o
  ll 
  a
  n
  o: 

“Tot això dins d’una parcel·la inconquistable 

del pensament”. 
 

Carles Santos

9788496331709

Alicia Coscollano Masip va iniciar la seua relació amb la 
paraula en algun moment concret de la seua preadolescència, 
quan escriure es va convertir en una ‘necessitat’. Ha publicat la 
novel·la Cosas rotas, IV Premi d’Autors Benicarlandos 2001. El 
seu relat breu La Polinèsia va quedar finalista del II Concurs de 
Narrativa per a Dones convocat per la Generalitat Valenciana. 
A més, ha escrit i dirigit els espectacles teatrals Símbolos i 
Cambalache, estrenats a Benicarló i Vinaròs en 2000 i 2002, 
respectivament. També col·labora assíduament en mitjans 

escrits i radiofònics amb articles, proses poètiques i relats. 
Ha sigut corresponsal provincial i, a més, col·laboradora 

des de l’any 2001 amb la revista digital Vinaròs News, mitjà en 
què està a càrrec de la columna literària.

Des de l’any 2004 desenvolupa la seua activitat literària amb 
la laboral, tasca que compagina des de maig de 2005 amb la 
funció que desenvolupa com cap de redacció i periodista de 
7dies Actualitat de Vinaròs, setmanari d’actualitat que publica 
Editorial Antinea.

d’Alicia Coscollano Masip

Novembre és un bon mes per a visitar Vinaròs i 
descobrir per què és un referent gastronòmic. I 
és que aquest mes és tradicionalment el mes dels 
arrossos, que es poden degustar en qualsevol de 
les seues varietats culinàries. Així, un total de 13 
restaurants de la localitat participen en aquestes 
jornades que enguany arriben a la 16a edició, 
oferint durant tot aquest mes la millor i més 
variada oferta gastronòmica amb l'objectiu de 
donar varietat, quantitat i qualitat amb menús 
que oscil·len entre els 22 i els 30 euros. 
Les jornades es van presentar el dijous dia 
21 d’octubre d'una manera més senzilla de 
l'habitual, a causa de la crisi econòmica, ja que 
solament els mitjans de comunicació hi van 
estar convidats. El president de l'Associació 

d'Hostaleria de Vinaròs, Rafael Miralles, va 
explicar que durant tot aquest mes de novembre 
es podrà gaudir de les bondats que l'arròs aporta 
als plats i al nostre paladar. “És una continuïtat 
del que hem estat fent fins ara, de la qual cosa 
em sento orgullós perquè ja fa 16 anys que ho 
oferim”, va indicar.
Miralles va assegurar que la crisi econòmica 
està perjudicant l'hostaleria vinarossenca i que 
els restauradors busquen fórmules i iniciatives 
conjuntes com aquesta per atraure el client. 
“Hem ajustat al màxim els preus dels menús 
per reforçar l'oferta gastronòmica i que siga 
atractiva per al client. La crisi la pateix tothom, 
i per descomptat també l'hostaleria, que es 
troba en una crisi molt profunda”, va assenyalar, 

afegint que “adaptar al màxim els preus a 
les possibilitats del client és l'única manera 
d'aguantar-la”. D'altra banda, Miralles va desitjar 
la ràpida finalització de les obres del passeig 
marítim, que va qualificar de “molt incòmodes”.
L'associació ha publicat un llibret amb els 
menús que ofereix cadascun dels 13 restaurants 
que participen en aquestes jornades. Com a 
curiositat, cal destacar que en la portada s'ha 
dissenyat un fotomuntatge en el qual la plaça de 
Sant Antoni apareix oberta al mar, sense l'edifici 
dels antics jutjats. “Simplement hem volgut 
aportar la idea de com quedaria la plaça de Sant 
Antoni sense l'edifici dels antics jutjats al davant, 
obert al mar, ja que és una de les possibilitats 
que té Vinaròs ara”, va concloure Miralles.

Novembre, mes dels arrossos 

X. Flores
Els restauradors participants, durant la inauguració de les jornades
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X. Flores

Tras 10 años al frente de la Peña Diego Puerta, Juan Sorlí Ramos 
ha cedido su cargo de presidente a Manuel Darza Sorlí, uno de 
los socios fundadores de la peña en 1960.
Durante esta década, Sorlí y su junta directiva invirtieron en la 
total renovación del local social de la peña y en el tentadero. 
Además, con Sorlí al frente, la peña llegó a alcanzar el centenar 
de socios, veinte más que cuando llegó al cargo, aunque 
actualmente son 66 los asociados tras sufrir también la peña 
la crisis económica. “Estoy satisfecho de mi etapa en la peña, y 
aun sabiendo que no llueve al gusto de todos, no volvería atrás 
en ninguna decisión que he tomado, porque he trabajado por 
los socios y por el beneficio de la entidad”, afirma el presidente 
saliente, añadiendo que “diez años son muchos y el cansancio 
se acumula”. 
Diez años en los que también ha habido momentos duros, 
económicamente difíciles para la entidad, como por ejemplo, 
la rotura de las ventanas del tentadero, debido a un acto 
vandálico, que creó un nuevo agujero económico en la entidad
La peña está pasando actualmente con algunas dificultades 
económicas, por lo que el principal objetivo del nuevo 
presidente, Manuel Darza, es sanear la economía de la misma. 
“No podemos pensar en muchas fiestas para los socios de 
momento, porque antes debemos pensar en encontrar 
soluciones a la deuda que hemos adquirido”, asegura, tras 
agradecer la gestión realizada por Sorlí, del quien dice que “la 
peña y el bar están abiertos gracias a su gran trabajo”.
Darza conoce perfectamente la entidad, pues fue uno de 
los socios fundadores en el año 1960, y recuerda esa época 
al detalle. Explica que fue tras la visita del diestro a la plaza 
de toros de Vinaròs, “dos años después de que tomara la 
alternativa en la Real Maestranza de Sevilla, de manos de 
Gregorio Sánchez y Luis Miguel Dominguín”, cuando surgió la 
idea de formar la peña con su nombre. “Tengo mucho cariño a 
esta peña. He pasado gratos momentos con Diego Puerta y el 
diestro siempre se ha portado muy bien con nosotros e incluso 
inauguró el tentadero y puso todos sus medios para celebrar 
ese día”, afirma Darza.
El nuevo presidente tiene claro que la peña ha ido a menos 
en estos últimos años, en gran parte debido a que algunos 
socios se han dado de baja, añadiendo a ello la dificultad de 
hacer de nuevos. Por eso, una de las ideas que se han valorado 
es recuperar algunos de los socios que se han dado de baja 
debido a la actual coyuntura económica de crisis. Antiguos 
socios que continúan en contacto con la entidad. 
Continuar realizando vinos de honor en navidad y en fiestas 
o programar un viaje para que los socios visiten en Sevilla la 
ganadería del diestro Diego Puerta, son otros proyectos.

Juan Sorlí deja el cargo tras 10 años al frente

Manuel Darza Sorlí, nuevo presidente 
de la Peña Diego Puerta

SOCIETAT

Manuel Darza y Juan Sorlí

El pasado sábado día 23 de octubre 
se realizó una excursión a Valencia 
para visitar el Bioparc y el Museo 
Fallero. El viaje estuvo organizado 
por la agencia de viajes Haya Travel, 
empresa especializada en turismo 
accesible con sede en Valencia. La 
excursión estuvo enmarcada dentro 
del programa Rompiendo barreras 
psicosociales e integración de la persona 
con discapacidad en el apartado de 
actividades de ocio y tiempo libre que 
desde Cocemfe Maestrat se está 
realizando, el cual está subvencionado 
por la Fundación Caja Castellón 
Bancaixa desde hace algunos años a la 
cual se agradece su colaboración. 
En la excursión participaron un total 
de 30 personas, entre discapacitados, 
familiares y voluntarios. Por la mañana 
se visitó el Bioparc donde se pudo 
conocer los hábitats de los animales 

salvajes y su forma de vida, disfrutando 
y aprendiendo mucho sobre las 
diferentes especies animales, así como 
la importancia de conservar el medio 
ambiente. 
A las dos tuvo lugar la comida en el 
restaurante del Hotel Novotel, sito 
en la calle Valle de Ayora. Hotel que 
cuenta con instalaciones totalmente 
adaptadas a las personas con 
movilidad reducida. Cabe destacar el 
trato amable.
Después de la tertulia se visitó el Museo 
Fallero donde se pudo ver su historia 
desde el año 1934 hasta la actualidad. 
Todos los ninots indultados, carteles 
oficiales que anuncian las fiestas de 
cada año, fotografías de las fallas más 
destacadas y otros elementos variados 
relacionados con las fiesta fallera. 
Una excursión en la que se pudo 
muchísimo.

 Cocemfe Maestrat visita el Bioparc y el 
Museo Fallero
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Los que este año 
celebréis el 25º 
aniversario de 
matrimonio, poneros 
en contacto con mosén 
Cristóbal. 
Tel. 626 896 848

Parroquia Santa 
Magdalena

Interesados: 
Para información e inscripción 
acudir a la sede del Centro, sita 
en la avda. María Auxiliadora, 
2-bajos. Miércoles y viernes 
de 20 a 21:30 h.

Centro de jota
Centro Aragonés

Clases 
de musica, 
canto y 
baile

Centro ArAgonés 
de VinAròs

El dissabte passat, a la biblioteca municipal, es va 
presentar el llibre de José M. Palacio Bover, Los 
hermanos Gabalda, dos músicos vinarocenses en el 
siglo XIX.
Palacio va assegurar que va ser l'advocat i 
historiador Sebastián Albiol Vidal qui li va suggerir 
la idea d'indagar i escriure sobre els germans 
Gabaldá, José i Daniel Sebastián, dos músics i 
compositors vinarossencs, excel·lents amb una 
vida que va transcórrer pràcticament a Madrid, 

José en bandes militars i Daniel en la Real Capilla. 
En la revista Fonoll, publicada per l'associació 
Cultural Amics de Vinaròs, Palacio explica com va 
desenvolupar l'obra. “Vaig començar amb el poc 
que s'havia publicat i el fil em va conduir a fonts 
d'informació, realment apassionants. Fins a tal 
punt vaig quedar enganxat en el tema que vaig 
concloure un llibre sobre la vida dels germans 
Gabaldá i, sobretot, sobre les seues composicions 
musicals”.

José M. Palacio publica un llibre 
sobre els germans Gabaldá

X.Flores

X.Flores

X.Flores

El Centre de Rehabilitació i Integració Social (CRIS) 
de Vinaròs va clausurar el diumenge a la tarda els 
actes programats pel seu desé aniversari amb una 
representació de teatre.
El taller de teatre del CRIS va escenificar l'obra 
10, consistent en una sèrie d'històries que giren 
entorn del número 10, els anys que està obert 
aquest centre. Els actors, usuaris del CRIS, van estar 
a una gran altura en la seua representació, que es 
va veure recompensada al final amb el públic que 
omplia l'auditori aplaudint dret.
Durant aquesta setmana passada es van celebrar 
diferents actes al voltant d’aquest aniversari, 
com ara xarrades, passis de pel·lícules i activitats 
lúdiques i esportives en el pavelló poliesportiu el 
divendres.

El CRIS de Vinaròs tanca els 
actes del seu desé aniversari

Divendres 22 d’octubre a la biblioteca municipal 
es va presentar el llibre Mans de fang de Francesca 
Aliern Pons. Nascuda a Xerta, Aliern té una extensa 
producció literària i ha rebut diferents premis de 
narrativa i altres de poesia.
Mans de fang és una història d’amistat entre les 
protagonistes, Carmen i Manuela, i dels seus somnis 
de futur prometedor, de les seues esperances i 
emocions, de les seues grandeses i misèries. Una 
obra plena de sentiment i un cant a l’amistat.
La presentació va ser a càrrec de la regidora de 
Cultura, Maria Dolores Miralles, i de la mateixa autora.

Es presenta el llibre ‘Mans de Fang’ de Francesca Aliern 

Foto: Pablo Batalla

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 
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La tardor a la mediterrània oest gairebé sempre ens porta un 
gran temporal de llevant amb pluja, a vegades desastrosa, i 
grans cops de mar a la costa. És el que pertoca per les condicions 
meteorològiques que es donen al país on vivim, i que avui en dia 
coneixem com a gota freda.
Un d’aquests temporals de llevant va provocar el naufragi de la nau 
Santa Petra a prop de les costes de Vinaròs, ara fa cinquanta anys. 
Recordo que era un dia d’octubre-novembre, plovia i per la tarda 
prompte es va fer fosc. Abans de fer-se de nit, algú, no sé qui, per l’ona 
marítima de la ràdio havia escoltat la petició d’auxili d’una embarcació 
que a l’altura del delta de l’Ebre anava a la deriva i amb perill d’afonar-
se. Es tractava d’un petit vaixell de fusta que transportava una càrrega 
de ciment. A conseqüència del temporal va patir una via d’aigua; i tot fa 
pensar que el ciment va absorbir l’aigua de mar que entrava al vaixell, 
de manera que quan la tripulació s’adonà, era massa tard.
La petició d’ajuda per ràdio de part del capità va rebre la solidaritat de 
la gent de la mar, contestant-li fins i tot l’emissora marítima de Vigo; 
però la majoria d’embarcacions eren molt allunyades, tot i que algunes 
van canviar de rumb per a rescatar-los. De Vinaròs no podia eixir cap 
embarcació, perquè el fort temporal de mar havia embarrat el port 
(l’escullera de llevant encara no estava acabada) i els cops de mar 
rompien més a fora de la punta del moll d’aleshores. Mentrestant creixia 
l’angoixa i desesperació dels mariners del Santa Petra, tot i que el capità 
procurava mantenir una tranquil·litat cada vegada més impossible.
Des de Vinaròs es va córrer per telèfon la veu d’avís a Sant Carles de 
la Ràpita, on l’orientació geogràfica de la punta de la Banya creà un 
cert redós davant dels temporals de llevant. Van ser les dos millors 
embarcacions de pesca de la Ràpita, una del Guapo i l’altra de Ramonche, 
que es van fer a la mar ja passades les nou de la nit, en auxili dels cincs 
tripulants del Santa Petra, als quals van salvar gairebé miraculosament, 
perquè van ser rescatats moments abans d’enfonsar-se la nau en un lloc 
entre les Cases d’Alcanar i Vinaròs.
D’aquest esdeveniment han passat cinquanta anys, mig segle, però 
en aquesta època de l’any, sempre que hi ha un temporal de llevant, 
encara ressona en la meua memòria la veu angoixosa del capità cridant: 
“mayday!, mayday!, mayday!; ¡Santa Petra!, Santa Petra!, Santa Petra!...”

Tot el personal del centre, docent i no 
docent, ha afrontat aquest inici amb 
il·lusió i professionalitat.
Sens dubte, serà un curs intens i de 
canvis importants que contribuiran 
a millorar el procés d’ensenyament-
aprenentatge i l’atenció dels nostres 
alumnes en el centre.
De moment, hem començat el curs 
amb una professional d’infermeria dins 
del centre i en horari lectiu i que depén 
del Departament de Salut Pública de la 
zona. La seua permanència en el centre 

ha estat establerta tenint en compte les 
necessitats dels alumnes.
Atés l’augment d’alumnes matriculats 
al centre, la Conselleria d’Educació ha 
considerat pertinent contractar una 
nova línia d’autobusos, és a dir, hem 
començat amb tres autobusos que 
donen servei a tots els alumnes de la 
comarca.
També durant aquest curs escolar el 
centre té previst commemorar els 
més de vint-i-cinc anys al servei de 
l’administració i comunitat educativa.

El Col·legi d’Educació Especial Baix Maestrat 
ha iniciat el curs 2010-2011amb total normalitat

La directora  |  Isabel Bruñó

Antonio Sanz Brau
Naufragi a Vinaròs

Dissabte dia 23 d’octubre una 
representació dels participants en el 
programa Voluntariat pel valencià 
de Vinaròs es va desplaçar fins a la 
ciutat de Gandia, on es van trobar 
amb voluntaris i aprenents d’altres 
ciutats amb els quals van compartir 
la visita cultural a la ciutat dels Borja 
i el monestir de Santa Maria de la 
Valldigna.
El Voluntariat pel valencià és un 
projecte de participació lingüística 
que té per objectiu posar en contacte 
voluntaris que vulguen destinar una 
hora a la setmana (durant un mínim 
de 10 setmanes) a conversar amb 

persones que volen llançar-se a 
parlar en valencià. 
Amb aquesta iniciativa, a més de 
facilitar a l'alumnat un interlocutor 
per poder conversar en valencià, es 
vol incidir en els hàbits lingüístics 
dels valencianoparlants i consolidar 
la idea que el valencià és i ha de ser 
llengua d'acollida.
Les persones interessades a formar 
part del Voluntariat pel valencià, 
com a voluntaris o com a aprenents, 
poden passar pel Gabinet Municipal 
de Normalització Lingüística situat 
a la 3a planta de l’Ajuntament de 
Vinaròs.

Voluntaris i aprenents vinarossencs a l’escala d’accés al Palau dels Borja de Gandia

Trobada de voluntaris i aprenents a Gandia 
‘Voluntariat pel valencià’ 

Edi to r ia l  Ant inea necess i ta :
webmaster@edi tor ia lant inea.com

Es valorarà experiència.

Env iar  e ls  cur r ícu lums a:
Filòleg/-òloga  

català/-ana
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agenda cultural
Divendres 29 d’octubre 
- Ales 22.30 hores, teatre per a adults amb l’obra 
Les coses de Pau a càrrec de la cia. Pau Blanco.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura i Teatres de la 
Generalitat i Conselleria de Cultura i Esports
SINOPSI: Què fa Pau Blanco en aquest 
espectacle:
Senzillament contar les coses que passen, 
que segurament ja les ha 
contat, però de tant de 
contar-les sempre acaben 
canviant... Serà esta l'última 
vegada que les conta?... I és 
que són "Coses de Pau" on 
tu segur que també tens 
coses a opinar. Alerta que 
potser Pau et pregunta! Ah! 
I recorda: Pau mai no diu 
mentides a l'escenari!

Dissabte 30 d’octubre,
- A les 10.30 hores taller d’anglés per a nadons 
a càrrec de l’Acadèmia Mini Club Kis & Us (per a 
xiquets fins a 3 anys). Cal preinscripció.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Biblioteca Pública Municipal
- A les 12.00 hores taller infantil d’ anglés a 
càrrec de l’Acadèmia Mini Club Kis & Us (per a 
xiquets de 4 a 12 anys). Cal preinscripció.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Biblioteca Pública Municipal
- A les 23 hores, musical a càrrec del grup 
Locura.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura

Diumenge 31 d’octubre i dilluns 1 de 
novembre en sessions a les 22 hores i a les 19 
hores, musical a càrrec del grup Locura.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura

Escultura y modelado
Trabajo de las manos, permite tener más agilidad y flexibilidad.
Con el barro puedes crear tu propia obra de arte.

Adultos los martes
Niños los jueves 
Infórmate de los horarios

Guitarra
Curso de iniciación a la guitarra - Repaso de solfeo
Para niños en extra escolar de 12:15 h a 13:15 h los miércoles y viernes
Y también los jueves y viernes de 18:30 h a 19:30 h
 
Ven con tu guitarra, te lo pasarás genial...

El passat 15 d’octubre va iniciar-se a les 
instal·lacions de BDM el curs de Periodisme 
Digital, organitzat per la Seu del Nord de la 
Universitat Jaume I i dirigit pels professors 
Andreu Casero i Francisco Beltrán. 
Aquest curs de formació, amb una duració de 
30 hores i amb la convalidació per 1,5 crèdits 
ECTS de lliure configuració, pretén oferir una 
panoràmica general de l’impacte d’Internet en 
l’àmbit del periodisme i proporcionar una visió 
general del fenomen del periodisme ciutadà i de 

les conseqüències de la Web 2.0 en el terreny de 
la comunicació. Obert al públic, en general, va 
especialment adreçat als professionals dels mitjans 
i empreses de comunicació, així com a l’estudiantat 
de titulacions universitàries de l’àmbit de la 
comunicació, oferint eines i coneixements pràctics 
per a l’elaboració de continguts periodístics 
adaptats a Internet. Per l’aula del curs passaran 
professors de renom com els mateixos Andreu 
Casero i Francisco Beltrán, Jéssica Izquierdo, Emilio 
Sáez, César Fernández, Pablo López i Marta Martín.

La Seu del 
Nord de l’UJI 
fa un curs de 
Periodisme 
Digital

Sábado 30 
de octubre 
de 11h a 13h, 
actividades de 
Halloween, ven a 
divertirte.

Y mucho más en Arc 
Iris... Pásate a ver las 
nuevas actividades...
O llama al 693 56 42 93

CULTURA

Divendres 5, dissabte 6 i diumenge 7 de 
novembre, Concurs Internacional de Música 
de Cambra Ciutat de Vinaròs
Divendres 6 de novembre, a les 21 h, 
concert inaugural
Dissabte 7 de novembre, a les 18 h, inici 
audicions i fase eliminatòria.
Diumenge 8 de novembre, a les 10.30 h, 
inici audicions. Fase final. I a les 18 h, acte 
clausura: lliurament de premis i concert dels 
guanyadors.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Joventuts Musicals de Vinaròs i 
d’Espanya. Patrocina: Regidoria de Cultura.

Dissabte 6 de novembre, a les 11 h, 1a 
sessió de la segona convocatòria del taller de 
modelisme a càrrec d’Arsenio Gauxacs (per a 
xiquets de 9 a 12 anys). Cal preinscripció.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Biblioteca Pública Municipal
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Andrés Albiol Ermità d’arena

Pocos desembarcos semanales de doradas

Mar otoñal ventoso e inóspito
De nuevo los vendavales secos de mistral azotaron nuestras aguas a principios de semana, para 
no dejar faenar a muchas embarcaciones de las distintas modalidades. La verdad es que este 
otoño los fuertes aires de tierra que apodan los pescadores parece que se hayan afincado en este 
litoral, de manera que la producción pesquera queda semanalmente muy mermada.
La pesca de arrastre actualmente está compuesta por trece bous que diariamente capturan 
buena variedad de pescados y mariscos, pues con este tipo de aires esta clase de barcos aún han 
podido faenar sin pérdida de jornada de trabajo. Así en estos cinco días laborales las subastas 
han sido de poco langostino que se cotizó hasta 40 €/kg, calamar de 10 a 18 (según tamaño), 
pescadilla de 4 a 9, dorada de 2 a 10, salmonete a 5, peluda a 6, s. punxa a 9, caracol a 10, galera a 
4, boquerón a 3, sardina a 1, mòllera y caballa a 3, pulpo roquero a 5, rape de 3 a 6, pulpo blanco 
a 2, cangrejo y morralla de 1 a 3.
Las traíñas del cerco no pudieron pescar. A pesar de tener un sol radiante durante el día con unas 
temperaturas aceptables, al anochecer el viento era más frío y más intenso, no dejando laborar 
a estas embarcaciones. La mayoría de jornadas no llegaron a soltar cabos. Cuando lo hicieron 
navegaron toda la noche sin divisar bancos de pescado azul.
Las barquitas de los artes menores faenaron a medias, ya que estos aires costeros mar 
adentro levantan mar de norte y las frágiles redes trasmalleras lo tienen difícil. Las pocas 
extracciones fueron a base de lenguado a 15 €/kg, rodaballo a 25, sepia a 7, palaí y tigre a 8. 
Otras llevan mabre a 6, pagel de 4 a 10 y roncador a 2. El xarcier del gran fondo rocoso sólo 
pescó la mitad de días para atrapar langosta a 40, bogavante a 25, gallineta a 15, pargo 17, 
raya a 4 y corva y mamona a 3.
Y un palangrero operó con este arte de anzuelos cerca de la costa para pillar poca lubina a 20 €/
kg, lliri a 4, sargo a 9 y congrio a 2.

Fin de la veda del cadufo
Tras cinco meses de parada biológica de la recolecta del pulpo roquero con cadufo, a partir 
del primero de noviembre se podrán calar en el mar estos recipientes de arcilla. Su pesca es de 
un modo pasivo, pues sólo son depositados sobre el lecho marino sin más y al día siguiente o 
varios días, los pescadores van a chorrarlos y si hay algún pulpo dentro de cada cadufo lo sacan y 
devuelven de nuevo al mar el artilugio arcilloso.

A casa nostra també es coneix amb el nom de 
bernat ermità d’arena. En castellà se l’anomena 
cangrejo guerrero i brujita de arena. En alemany, 
strand-einsiedler. En francés, pagure de sable. I 
en anglés, sand hermit crab. Científicament és 
anomenat Diogenes pugilator. Aquest nom oficial 
en llatí fa referència al gènere i es compara la 
petxina on habita aquest crustaci amb la bóta on 
dormia el filòsof grec Diògenes. 
Aquest animal és bastant conegut per part de 
pescadors amb ham, especialment dels esportius 
amb canya, ja que sol ser un dels seus habituals 
esquers.
Pertanyent a l'ordre dels decàpodes té un cos 
dividit en dos seccions. La primera és un cefalotòrax 
unitari o closca on se li aprecien dos parells 
d'antenes i cinc parells de potes marxadores, de 
les quals les primeres són unes grans pinces i la 
part esquerra està més desenvolupada. Ambdues 
estan recobertes per pues i vellositats. Les altres 
li serveixen com a ajuda en la presa d'aliment i 
especialment per a la locomoció, perquè són crancs 
molt ràpids en els seus desplaçaments malgrat 
portar la casa a coll. Els ulls són llargs i pedunculats 
que li permeten mirar cap a totes bandes des de 
dins del seu amagatall o la petxina prestada.
La segona secció abdominal no està segmentada, 
és de consistència blana i asimètrica amb forma 
d'espiral. 
La seua mida s'aproxima als 3 cm.
És de color blanquinós o fang, amb algunes bandes 
roges transversals. Les còrnies són negres. Les 
puntes dels dits són blanc calcari.
Té deformitat sexual. La mordassa esquerra en les 
femelles és més ampla i arredonida.
La reproducció és a l'estiu. Després de fresar, les 
larves habiten al plàncton. Més tard, descendeixen 
sobre el fons arenós i de pedres poc profund, 
per anar creixent mitjançant mudes. Després 
de l’adolescència s’apropien de petxines de 
gasteròpodes abandonades per tal de viure-hi, 
així es protegeix de depredadors. A vegades sobre 
aquestes petxines s'adhereixen anemones, fent 
una funció de simbiosi, l'un el transporta i l'altre 
el camufla i el protegeix d'enemics. A mesura que 
creix es fa gran i ha de buscar-se una altra petxina 
més gran per a habitar-la.
Mengen cucs, algues i igualment són molt 
carronyers.
No són comestibles per al consum humà, però 
serveixen de carnada per a pescar peixos, ja que 
són un mos excel·lent per a orades, etc.

Cadufos preparados en el muelle que serán morada de pulpo en el mar
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Éxito a medias para el 
deporte local

El Club Patinaje Artístico Vinaròs se trasladó el 
pasado domingo 24 de octubre a Valencia, con 
14 patinadoras y 1 patinador, para participar en 
el XII Trofeo Fundación Deportiva, organizado 
por la Fundación Deportiva Municipal y el Club 
de Patinaje Artístico Vicente Gaos.
En este torneo han participado un total de 135 
patinadoras y patinadores de 20 clubes de toda 
la Comunidad Valenciana. Los participantes se 
han distribuido en nueve categorías diferentes.
A continuación, detallamos las clasificaciones 
obtenidas, pero antes queremos destacar que 
nuestros patinadores/as han participado en 8 
categorías diferentes y han conseguido estar 
en el podio en todas ellas:

Nivel D: 2º clasificado Álex Pujol
Nivel C: 1ª clasificada Anabel Aran
 7ª “ Carla Ferré
Nivel B: 1ª clasificada Laia Porcar
 4ª “ Janira Melià
 6ª “ Iris Pujol
Nivel A: 1ª clasificada Paula Chalé
 3ª  “ Anna Gil
Certificado de aptitud: 
  1ª clasificada Claudia Miñana
  11ª “ Arantxa Tejera
Alevín:  1ª clasificada Paula Escura
Infantil:  1ª clasificada Patricia Gomis
  2ª “ Irene Tomás
Juvenil:  1ª clasificada Maria Gomis
  2ª “ Almudena Gómez

Vinaròs en el 
XII Trofeo de 
Patinaje Vte. 
Gaos en Valencia

PatinatGe artístic.  
Club Patinaje Artístico Vinaròs

El éxito de la pasada jornada en lo que 
hace referencia al deporte local se 
quedó a medias. En fútbol sólo merece 
destacar la trabajada victoria del 
Vinaròs CF ante un tosco y marrullero 
CF Sant Mateu por 3-0 que le hace 
aún mas líder de la Primera Categoría 
Regional. Por el contrario, tanto el 
conjunto juvenil, que caía derrotado 
en Castellón por 5-1, como los 
veteranos, que se vieron desbordados 
por un excelente CF Ulldecona por 
0-3 en el Nou Estadi, marcaron la nota 
negativa.
En fútbol sala, hay que mencionar 
la extraordinaria exhibición del 
conjunto FS Llangostí Vinaròs en 
partido disputado en el pabellón 
polideportivo a pesar de empatar a 
un gol frente al FS Corbera, equipo 
puntero de la Liga de la Primera 
División Nacional B. 
Por último, en baloncesto también 
tenemos el éxito a medias ya que 
mientras el equipo CB Vinaròs Senior 
masculino derrotaba brillantemente 
al CB Alcora por 81-66 en partido 
disputado en el pabellón municipal, 
el senior femenino perdía en la cancha 
del CB Llíria por un apretado 58-50. 

resultados 
El pasado fin de semana se jugaron tres partidos 
del Futur 09 consiguiendo que los niños se lo 
pasaran bien, y realizando buenos partidos.
Va a tocar el 05764
Ya se pueden comprar decimos de la Lotería de 
Navidad del C.E. Futur 09 Vinaròs. Se trata del 
número 05764, y nos han asegurado que tiene 
probabilidades de que toque. Si quieres hacerte 
con algún decimo, puedes comprarlo durante 
los entrenamientos (martes y jueves de 17:30h 
a 19h), o los partidos de casa de los equipos del 

Futur (mirar web). Preguntar a Santi Forner.
inscripciones
Continúa abierto el plazo de inscripciones 
para las categorías de Futurito (2005-2006), 
Prebenjamín (2003-2004), Benjamín (2001-
2002) y Alevín (1999-2000). Infórmate sin 
compromiso en www.escolafutur.es, en 
Aguilera 5, o al teléfono 692.182.062.
Futurín
Tras varias semanas sin aparecer, Futurín, la 
mascota del Futur 09 ha vuelto a la web del 
club. Conócelo en www.escolafutur.es.

Telegramas del Futur 09FUtbol.  Escuela de Fútbol Futur 09 
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FUtbol.  Primera Categoría Regional Juvenil

FUtbol.  Primera Categoría Regional

Rafa Marcos

Caliente, caliente

3

5

0

1

VINARòS C.F.

C.D. CASTELLó A

C.F. SANT MATEU

VINARòS C.F. AVarapalo al equipo juvenil en Castelló
El equipo juvenil del Vinaròs C.F. fue la pasada jornada 
una “caricatura” del gran conjunto que tiene al haber sido 
derrotado estrepitosamente a manos d eun equipo que 
confirma que es uno de los mejores de la competición 
regional juvenil
Los jugadores que prepara Rafa Barberá no tuvieron su día y 
aunque lucharon en el terreno de juego no pudieron hacer 
nada frente a un Castelló que fue netamente superior.

ESPORTS

En la pasada columna decía que el equipo se ha 
adaptado bien a la categoría, los periodistas y 
comentaristas por lo visto tenemos que adaptarnos 
también porque según lo que se cuenta y cómo se 
cuenta, sienta mal al equipo rival. El pasado sábado 
hablaba telefónicamente con el presidente del 
Canet porque estaban molestos con la crónica del 
partido que se publicaba en la web del club y que 
me la atribuían a mi erróneamente. Tienen derecho 
a quejarse si no les parece correcto. Como no tengo 
nada que ver y no asistí al partido, no voy ni tengo que 
entrar a darle la razón a uno o a otros. El presidente 
fue correcto y se disculpó. Lo único es que otra vez 
antes se aseguren bien de quien es el autor. Digo esto 
porque no es el primer caso desde que se ha iniciado 
la temporada y como mi columna también se publica 
en prensa, en otras web y foros relacionados aparte de 
mi facebook, para quien aún no lo sepa, yo en todos 
los lugares que escribo lo hago siempre con nombre 
y apellidos, nunca lo hago con seudónimos y mucho 
menos sin firma. Tengo que añadir que en un pasado 
sí fui directivo, pero que actualmente no lo soy. La 
temporada va a ser mucho más dura de lo esperado 
y por lo visto no sólo se juega en el terreno de juego. 
Centrándonos en lo que fue el partido, este domingo 
fue de “fútbol – palo”. Al joven colegiado se le fue el 
partido de las manos y cuando lo quiso cortar fue 
tarde y encima lo hizo mal. Si en la primera falta dura 
y protesta sacas tarjeta se termina todo y ya está, si lo 
vas permitiendo lo que consigues es que se caliente 
el partido. Lo hizo tarde porque fue demasiado 
permisivo y mal porque la primera expulsión era 
amarilla ya que el jugador llegue tarde al balón viene 
condicionado por una anterior a Potrimba que eso sí 
era roja directa, no pitó ni siquiera falta y amonestó 
al entrenador local. Acto seguido, como se dio cuenta 
del error compensó y la
pifió porque cuando se hace eso sabes que te has 
equivocado y vas a volverte a equivocar. Se sabía 
que sería difícil. El juego del Sant Mateu se basa en 
un sistema de contención y firmeza defensiva que 
hace que reciban muy pocos goles, lo que lleva a que 
tampoco marquen. En mi vida he visto un partido 
así, si no te pueden parar a las buenas, te paran a 
las malas que también forma parte del fútbol hasta 
lo que permita el árbitro. La cantidad de amarillas y 
las tres rojas dan fe de lo que fue el partido y los que 
no asistieron se hagan una idea. Sin duda alguna, lo 
mejor, la victoria y la reaparición de Agus, de lo demás 
pasar página y pensar en el siguiente partido.
Por cierto, hubo una jugada que poca gente protestó, 
una mano involuntaria dentro del área. Yo me enteré 
de la nueva normativa este domingo y mucha gente 
la desconoce. Dentro del área ya no vale aquello de 
que si existe voluntariedad o no. Todas las manos se 
consideran voluntarias y por lo tanto son penalti y 
tarjeta. Pero ya se sabe, todas las normativas sólo se 
aplican al principio y luego pasan al cajón del olvido 
como la famosa de los dorsales.
De pasada y con poco espacio para nuestros juveniles, 
ambos sufrieron sendas y claras derrotas, el A ante el 
Castellón C y el B ante el Renomar Els Ports. Esta semana 
a recuperarse del traspiés recibiendo respectivamente 
al Saguntino y Traiguera. Atentos a los horarios y todos 
a la Ciudad Deportiva. 

Deplorable espectáculo el presencia-
do la pasada jornada en el Nou Esta-
di por el equipo visitante que sólo se 
dedicó a destruir al precio que fuera 
el buen juego del Vinaròs. El Sant Ma-
teu se vio siempre acosado por un es-
pectacular juego de conjunto de los 
jugadores que prepara Santi Forner 
que tuvieron al fin la recompensa con 
estos tres puntos que le mantienen 
como líder indiscutible.

Ficha técnica
Vinaròs C.F.: Peinado, Pedro, Óscar Seva, Álex 
Bueno, Wifredo (Alberto), Potrimba (Agus), 
José Ángel, Víctor Pla (Martín), Sergi, Espinosa 
y Marcos (Nacho)
C.F. St. Mateu: Mauri, Joseba, Juando (Jesús), 
Anselmo, Román, Crístofer (Luis), Dani, Edu, 
Boute (Nico), Xavi (Josep) y Enric.
Goles: 1-0 min 77: Pedro; 2-0 min 92: 
Espinosa; 3-0 min 94: Sergi.
Árbitro: dirigió el encuentro el colegiado 
Senén Rubio. Enseñó cartulinas amarillas a 
los locales Espinosa, Marcos y al entrenador 
Santi Forner, y a los visitantes Román, Boute, 
Cristofer, Enric y Jesús. Expulsó a Edu, Joseba 
y Josep.

Los locales superan con juego la violencia rival

Alineación
Lucho, Cristian, Christian, 
Albert, Néstor, Kevin, 
Carlos, Jhonny, Gerard, Pau 
(1) y Javi.
También jugaron: Martín, 
José, Roa y Marc. 
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Gracias a las 197 familias que han deposi-
tado la confianza en la Escola Futbol Base Vi-
naròs. Un año más tenemos que agradecer la 
confianza depositada en nuestra escuela, este 
año con incremento de alumnos, ya que no 
llevamos el Juvenil B pero continuamos con una 
tendencia al alza en relación a las inscripciones, 
para la escuela es una satisfacción ya que pese 
a quien le pese las cosas van de maravilla. Unos 
vienen y otros se van, la escuela sigue igual.
La Escola Futbol Base Vinaròs le desea a Denís 
Segarra Doménech una pronta recuperación, 
ya que sufre una fractura de la clavícula 
derecha que le tendrá apartado de los terrenos 
de juego durante 45 días, el Benjamín C le 
dedicó la victoria frente a Els Ports.
El pasado fin de semana se disputaron 12 
partidos de liga, los resultados fueron los 
siguientes:

Hay que felicitar a todos 
los alumnos de la Escola 
Futbol Base Vinaròs CF, 
ya que en este fin de se-
mana se han visto parti-
dos muy interesantes.
Tots els xiquets interes-
sats a jugar en l’escola 
futbol base Vinaròs CF 
poden trucar als te-
lèfons 639 454 222 o 
615087912, també po-
den trobar la informació 
a la web del club: www.
futbolbasevinaroscf.com

CADETE A - CF SAN PEDRO A 7-0
INFANTIL A - CF SAN PEDRO A 1-3

CF COSTA AZAHAR - CADETE B 2-2

CF COSTA AZAHAR - INFANTIL B 5-2

ALEVÍN A - CD ALMASSORA A 3-12

BENJAMÍN A - CD ALMASSORA A 6-3

CÀLIG CF - ALEVÍN B 1-2

CÀLIG CF - BENJAMÍN B 3-4

RENOMAR EL PORTS FC B - ALEVÍN C 11-0

RENOMAR EL PORTS FC B - BENJAMÍN C 0-13

PREBENJAMÍN A - PREBENJAMÍN B 6-6

PREBENJAMÍN C - ULLDECONA 6-10

El pasado día 24 de octubre se disputó 
en Potríes (Valencia) la segunda 
carrera de la Challenge valenciana de 
ciclocross. En dicha carrera participó el 
equipo de la Unió Ciclista Vinaròs en su 
sección de ciclocross.
El incansable Emilio Fandos fue el 
vencedor en la categoría de másters 
60 y el ex profesional Ignacio Fandos 
Araguete tuvo también una destaca-
da actuación con su 3ª posición. Tam-
bién tuvieron una notable actuación 
Ignacio Fandos Garriga y Javier Or-
dóñez finalizando ambos entre los 10 
mejores.
Clasificaciones
Elite
1  Lozano David (Elite Esteve G.E.) 
23  Antonio Merlos (Elite Vinaròs UC) 
30  Víctor Miralles (Sub-23 Vinaròs UC) 
Másters 30 

1º Óscar Perales (Senio Elastic Confort-
Silens) 
8º Javier Ordóñez (MA-30 Vinaròs UC) 
11º Ignacio Fandos (MA-30 Vinaròs 
UC) 
Másters 50 
1  Josep-Anton Martínez (MA-50 Ases 
Empre Levantina) 
3  Ignacio Fandos (MA-50 Vinaròs UC) 
Másters 60 
1º Emilio Fandos (MA-60 Vinaròs UC)

Challenge valenciana 
de ciclocross

El próximo domingo 7 de noviembre a las 12:00 se disputa 
el primer partido de la temporada que enfrentará a Vinaròs 
Ironmans y Alicante Sharks correspondiente a la Liga 
Valenciana de fútbol americano senior. Se prevé un encuentro 
muy interesante ya que ambas escuadras es la primera vez 
que se enfrentan y esto supone un aliciente añadido para los 
jugadores. Alicante Sharks es la primera vez que participa en 
la Liga Valenciana de fútbol americano, en cambio Ironmans 
Vinaròs ya es su cuarta temporada en esta competición. 
Este año Ironmans Vinaròs se enfrenta a un duro reto al 
participar simultáneamente en dos ligas, la valenciana y la 
catalana. Desde estas líneas el apoyo incondicional a los 
jugadores en este reto deportivo. 

Partido Ironmans Vinaròs vs 
Alicante Sharks
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Senior femenino autonómico
Una de cal y otra de arena
Lo que pudo ser y no fue 
 

 
Anotadoras: Sonia 20, Bea 6, Celia 13, Celina, Edna, 
Lara 4, Arantxa, Judit 7, Maria José y Noelia. 
Comenzó muy bien el partido para el Vinaròs, que 
le sirvió para coger una renta de 6 puntos, durante 
casi todo el primer cuarto, pero en el último 
minuto el Llíria consiguió 2 triples que le valieron 
para ponerse delante en el marcador.
El segundo cuarto tuvo poca historia, ya que el 
Vinaròs perdió su buen juego, la defensa no existía 
y el ataque se basaba en tiros de tres, con lo que el 
equipo local se fue al descanso con una ventaja de 
10 puntos, 36-26.
En la segunda parte el equipo vinarocense salió 
con otra actitud e intensidad defensiva, lástima 
que en ataque seguían atascadas, sólo Sonia 
mantenía al equipo en el partido, gracias a ello se 
rebajó la ventaja a 5 puntos.
Ya en el último cuarto el Vinaròs siguió con la 
tónica, Sonia anotando, ayudada un poco por Celia 
que no tuvo un buen partido en ataque, pero en 
defensa estaba en todos lados y ayudando a sus 
compañeras y Judit que ayudó mientras estuvo 
en pista que fue poco debido a sus faltas hechas 
en poco tiempo, no jugó ni diez minutos. Se llegó 

a los últimos 2 minutos con sólo 2 puntos por 
debajo en el marcador, pero hasta aquí llegó el 
Vinaròs ya que todo el trabajo que había hecho 
lo tiró por la borda, en fallos defensivos absurdos 
y en la poca aportación de algunas jugadoras en 
ataque Celina, Edna, Maria Jose, Noelia, Arancha 
sumaron 0 puntos, lo que no significa que Bea y 
Lara estuvieran bien, las únicas aprobadas Sonia, 
Celia y Judit.
El equipo vinarocense ha contado durante la 
semana con cuatro jugadoras con molestias, que 
no se han podido entrenar con normalidad, lo 
normal hubiera sido un marcador más abultado 
para el Llíria, pero viendo como transcurrió el 
encuentro el Vinaròs pudo haberse traído la 
victoria y no lo hizo por desméritos propios. 
Para mañana domingo a las 18.30, nos visita el 
equipo del Alboraia UPV. A priori se presenta un 
encuentro igualado, ya que es uno de los equipos 
que al final del campeonato siempre comparte los 
puestos de play-off.

Senior Masculino primera zonal
A la tercera va la vencida

 
Anotadores: Joaquín 11, Óscar, Pau 3, Héctor 14, 
Marc 5, Arturo, David 2, Lluc 27, Alan 6, José 2, 
Ximo 11 y Francis.
Muy buen comienzo para el Vinaròs que 

sorprendió al rival con una fuerte presión en toda 
la pista. Durante los primeros minutos, gracias a 
ello el equipo rival perdía fácilmente la pelota, por 
lo que el Vinaròs supo aprovechar para conseguir 
una renta tranquila en el primer cuarto.
En el segundo, los jugadores vinarocenses siguieron 
con la misma intensidad, lo que les llevó ampliar su 
renta, para llegar al descanso con una ventaja de 
41-28. Destacar el trabajo en los dos tableros del 
jugador rival Viera, que mantuvo a su equipo en el 
partido, sin que nadie del Vinaròs pudiera pararlo.  
En la reanudación el encuentro fue más igualado, 
pero aun así el Vinaròs sacó 3 puntos más de 
ventaja al final del tercer cuarto, todo ello gracias 
al acierto de Lluc, el buen hacer de Marc y David y 
la gran ayuda de Héctor en el rebote.
En el último cuarto y con una ventaja de 16 puntos 
todo parecía tranquilo para el Vinaròs, pero nada 
más lejos de la realidad, la juventud y bisoñez de 
los nuestros y la veteranía del Alcora, hizo que estos 
recortaran poco a poco la ventaja langostinera y 
colocarse a falta de tres minutos a tan sólo 6 puntos, 
pero esta vez los jóvenes jugadores vinarocenses 
no se arrugaron y con una fuerte defensa al rival y 
rápidas transiciones hicieron volver la tranquilidad 
y distancia en el marcador.
Primera victoria y mucho margen de mejora de un 
equipo muy joven.
Para hoy sábado 30, el equipo vinarocense se 
desplaza a la ciudad de Manises donde se va a 
encontrar con un equipo que aún no conoce la 
derrota y es colíder del campeonato.

bÀsQUet.  Club Bàsquet Vinaròs Servol
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Sí señor, esto sí que es un 
partido de balonmano, vibrante 
y sin descanso, magníficamente 
jugado por nuestros jóvenes 
jugadores.
El encuentro fue desde un 
principio muy bien planteado por 
los nuestros, con diferencias cada 
vez más grandes y que al final 
de la primera parte el resultado 
era de 21 a 13 para los nuestros. 
El Mislata, un buen equipo que 
ofreció mucha resistencia y no tiro 
en ningún momento el partido, 
pero nuestros jugadores supieron 
conservar las diferencias en la 
segunda parte, llegando al final del 
partido con resultado de 34 a 25.
Destacar a todos los jugadores, 
especialmente a Álex, autor de 12 

goles y al resto desearles lo mejor 
en próximos partidos, cada vez es-
tán más entonados y más compe-
netrados. El futuro del balonmano 
Vinaròs esta asegurado con estos 
jugadores.
Ánimo muchachos y a seguir 
adelante con esta ilusión y 
compromiso.
Otros resultados de los equipos 
del club:
(cadete masc.) Handbol Vila-real 
16 - C.BM. Vinaròs 32
(infantil masc.) Handbol Vila-real 
28 - C.BM. Vinaròs 6
El Senior masculino no disputó 
partido de liga debido a que tenía 
jornada de descanso por enfren-
tarse a un equipo retirado de la 
competición.

El Llangostí acabó salvando un 
punto ante la visita de un correo-
so Corbera. La primera mitad do-
minada por el equipo de Juanma 
Fabrega, acabó casi de milagro con 
empate a cero, los vinarocenses 
jugando con pívot veían desespe-
rados como una y otra vez se des-
perdiciaban las ocasiones, algunas 
se estrellaban contra el palo,  en 
otras el portero del Corbera paraba 
o los disparos se marchaban fuera. 
Tampoco llegó el gol en los dos mi-
nutos con superioridad numérica 
por expulsión de un jugador visi-
tante, los de Vinaròs estaban con la 
pólvora mojada.
La segunda mitad Corbera mejoró 
y empezó a crear ocasiones, Raúl 
una vez más estuvo muy seguro, 

pero a falta de 4 minutos nada 
pudo hacer ante el 0-1. Los locales 
a la desesperada jugaron con 
portero jugador y esta vez salió 
bien, pase de Migue a Jonni que 
acaba logrando el empate a falta 
de un minuto. Un último minuto 
con los dos equipos con cinco 
faltas y mucha tensión, a falta de 
10 segundo Jonni tuvo el gol de la 
remontada tras un buen saque de 
Raúl, pero no era el día de cara a 
puerta y al final reparto de puntos.
El próximo sábado día 30 visita a los 
“vecinos” de Benicarló, un derbi que 
a buen seguro será muy disputado.
Llangostí de Vinaròs
Cinco inicial: Raúl, Héctor, Esteban, 
Ionut y David Parra. También 
jugaron Migue, Wilson y Agus.

Primer partido de temporada para los cadetes, 
en un partido en el cual dominaron en cuanto 
a posesión de balón y remates a portería. Los 
vinarocenses empezaron presionando arriba, 
para cansar al contrario ya que sólo contaba 
con un cambio.
Rotando y tocando pelota, llegó el primer gol 
tan buscado por los locales. Pase de Jaime a 
la banda, donde estaba Gabi, que se acercó 
al área por la banda derecha y realizó un 
centro-chut buscando a Genís en el segundo 
palo, pero que impactó en la mano de un 
jugador visitante. Genís fusiló al portero por 
arriba desde el punto de penalti. El Vinaròs 
siguió buscando un segundo gol que le diera 
un poco más de tranquilidad. Y así llegó, tras 
una jugada en la que intervinieron los cinco 
jugadores locales. Saca Boris de portería 
para Ángel, éste abre para Jaime situado en 

la banda izquierda; intenta regatear pero 
ve a Gabi solo en la otra banda y éste le da 
a Genís un pase al hueco en el que Genís 
transformaba en el 2-0 con el que se llegó al 
descanso.
La segunda mitad fue más de lo mismo, 
el Vinaròs dominaba y dominaba hasta 
que llegó el tercero, tras una entrada del 
portero a Gabi, provocando una falta 
en la banda izquierda. Edu sorprendió a 
todos colocando el disparo en la escuadra 
izquierda del portero. Golazo de Edu, que 
daba tranquilidad a los locales, para seguir 
dominando en el partido. El encuentro 
estaba casi cerrado, cuando Adnane 
sentenció con el cuarto gol a falta de pocos 
minutos.
El cadete empieza bien la liga, dominando 
como toca y ganando.

Posesión de balón de los locales

Primer partido para los infantiles, en el cual se impusieron 
con una trabajada victoria al Alcora.
El Vinaròs empezó dominando el control de la bola, 
rotando y buscando los pases largos. A los dos minutos, 
pase de Álex para Pau, y culmina la jugada con un fuerte 
chut que es rechazado por el portero pero aprovechando 
Pau marcando de rebote. El Alcora lo intentaba, pero 
el portero vinarocense realizó un gran trabajo. A los 8 
minutos Eloi marcó gol tras un buen lanzamiento de 
falta. Seguidamente, tras un córner para los de Vinaròs, 
nuevamente Eloi puso el 0-3 para los visitantes. Antes de 
finalizar la primera parte, Carlos robó el balón i colocó un 
chut en la escuadra derecha. Se llegaba al descanso 0-4.
En la segunda parte, los locales salieron a remontar, 
pero no pudieron hacer nada gracias a una gran defensa 
vinarocense. Carlos puso el 0 – 5 tras una combinación 
entre Pau y él. Más tarde, Nico, hizo un hat-trick para los 
de Vinaròs, con unas buenas jugadas. Antes de finalizar el 
encuentro, Pau firmó el 0 – 9 de doble penalti. 
Trabajada victoria de los de Vinaròs, en la cual hay que 
destacar el dominio del balón y la efectividad arriba.

Magnífico partido de nuestro juvenil

34 25
C.BM. VINARòS C. BM. MISLATA

Alineación: Carlos Escura (portero), 
Rubén (6), Aitor (4), Ian (2), Nico, Héctor 
(3), Alex (12), Sebas, A. Prados, Jordi (2), 
Gabri (4) y Martín (1).

HanDbol.  Club Balonmano Vinaròs

nacional b GrUPo 14 JornaDa 4

El Llagostí salva un punto
1 1
LLANGOSTí DE 

VINARòS
CORBERA

FUtbol sala.  Llangostí de Vinaròs

Cinco inicial: Boris (P), Gabi (6), Raúl (8), Genís (9), Jaime (10)
Goles: Genís (2), Edu, Adnane

4 9

0

0
CD VINARòS FS

CD VINARòS FS

CD L’ALCORA FS

CD ROSILDOS FS

FUtbol sala.  
FUtbol sala.  

CD Vinaròs FS

CD Vinaròs FS

Trabajada 
victoria 
para los 
vinarocenses

Cinco inicial: Pau (P), Alex (5), Pau (7), 
Carlos (10), Francesc (11).

Goles: Nico (3), Carlos (2), Eloi (2), 
Pau (2). 
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Inici de matrícula: 15 de 
novembre de 11.30 a 13.30 h



Tauler Municipal

33

30 octubre  2010

L’Ajuntament informa:

Regidoria de Benestar Social i l’Equip Social Base informa:

L’Ajuntament informa:

EPA

Aquest programa té la intenció d’oferir 
companyia durant les festes nadalenques a 
les persones que viuen soles. Està dirigit a 
persones grans vàlides, que viuen soles i no 
tenen possibilitat de passar els dies de Nadal en 
companya de familiars o amics.

Dies d’estada: del 23 a 27 de desembre de 2010
Lloc: Gandia (València)

Requisits:
•	 Tindre la nacionalitat espanyola
•	 Residir a la Comunitat Valenciana
•	 Ser major de 65 anys, o ser pensionista 
d’invalidesa, jubilació o viudetat, amb 60 anys 
fets.
•	 No patir trastorns de conducta ni 
malalties infectocontagioses
•	 Valer-se per un mateix
•	 Viure sol i no poder reunir-se amb 
familiars o amics

Presentació de sol·licituds:
Per més informació i tramitació de les sol·licituds, 
poden dirigir-se a l’Equip Social de Base de 
l’Ajuntament de Vinaròs, plaça de Sant Antoni, 
19. Tel. 964 45 00 75.

El termini finalitza 
el 3 de novembre.

PROGRAMA  “NO ESTIGUES SOL PER NADAL” 2010

INICI DE CURSOS

ENCARA HI HA PLACES DISPONIBLES EN ELS SEGÜENTS CURSOS:

A partir del próximo día 8 de octubre, durante 
el curso escolar, todos los viernes y vísperas 
de festivos, a las 14:00 horas saldrá un autobús 
desde la parada del Ágora de la UJI que pasando 
por la estación de autobuses partirá por la AP-7 
hacia Benicarló y Vinaròs, hora de llegada 15:15 
aproximadamente.

La empresa

UJI - Estación - Benicarló - Vinaròs por AP-7
Nuevo servicio · Bus exprés

* NOTA: els cursos de Tai-txi (grups B i C) previstos per als dies 25 i 27 
d'octubre respectivament, començaran el dia 

INICI CURS HORARI I LLOC

Divendres, 8 
d'octubre

Gimnàstica de Manteniment C (55 
h de durada)

Dimarts i divendres de 
10.30 a 11.30 h, a la 

pista del poliesportiu

Dijous, 14 d'octubre Aeròbic (50 h de durada)
Dilluns i dijous de 

15.30 a 16.30 h, a la 
pista del poliesportiu

VALENCIÀ I CASTELLÀ PER A ESTRANGERS (40 h de durada)

NOU GRUP DE VALENCIÀ MITJÀ

INICI CURS HORARI I LLOC

17 de novembre Valencià per a estrangers
Dilluns i dimecres de 
18.30 a 20 h, al CEIP 

Misericòrdia
10 de gener de 

2011
Castellano para extranjeros - Nivel 1

Dilluns i dimecres de 
20 a 21.30 h, al CEIP 

Misericòrdia

Windows + Word B

Dilluns, dimecres i 
divendres, de 20 a 22 
h, a l’aula del local de 
les Ames de Casa (C. 

Almeria)

11 de gener Excel (40 h de durada)
Dimarts i dijous de 

20 a 22 h, a l'aula del 
local de les Ames de 

Casa (C. Almeria)

8  de novembre
La veu com a instrument (36 h de 

durada)

Expressió oral: del 8 
de novembre al 14 de 
febrer, al local de les 

Camaraes (1r pis)
Cant: del 21 de febrer 

al 6 de juny, al CEIP 
Misericòrida

15 de 
novembre

Bonsai (50 h de durada)

Dilluns de 20 a 22 h, a 
l'aula de l'Associació 

de Bonsai del Local de 
les Ames de Casa (c. 

Almeria)

INFORMÀTICA

ALTRES

Dissabte
27 de novembre

Inscriu-t’hi abans del 19 de novembre. 
Horari: dilluns i dimecres d’11.30 a 13.30h.

Av. Colom, s/n (antiga escola St. Sebastià) 
Tel. 964 40 74 93

INICI HORARI LLOC
1 de desembre Dimarts i divendres de 15,15 a 

16,45 h
Centre d'FPA

INICI CURS HORARI LLOC

Dimarts, dia 2 de 
novembre Ioga A, B, C, D i E

Casa Blava (1r 
pis) C. Sant 

Nicolau
Dimecres, dia 3 de 

novembre
Boixets A de 10 a 12 h

Centre 
Municipal de la 
3ª edat

Boixets B de 15 a 17 h Centre d'FPA

Divendres, dia 5 de 
novembre Boixets C de 10 a 12 h

Activitats i torrada

Festa de 

Santa Caterina 
a l’ermita
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Subscriviu-vos a 
El Diariet

964 450 085

ESQUELES

ANIVERSARISESQUELES

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, 
Picasso). Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 
(arribada Av. Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. 
Picasso)
 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO 

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · 

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 
9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 
17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les 
Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VinarÒs BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VinarÒsBARCELONA SORTIDA VinarÒs CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VinarÒs

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 
10.15, 11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 
19.25, 20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

30 octubre SANZ c. Pont, 83
31 octubre VALLS zona turística nord, 11
1 novembre MATEU c. Sant Francesc, 103
2 novembre TORREGROSA av. Llibertat, 9
3 novembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15
4 novembre FERRER pl. Sant Antoni, 39
5 novembre ROCA c. Sant Francesc, 6
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